
Protokół z VI sesji Rady Gminy Suchy Las IX kadencji 
24 października 2024 r. (czwartek), godz. 16:30, Park Wodny OCTOPUS, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 
 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Golęczewo - 

rejon ulicy Promienistej, Dworcowej i Lipowej - część I - stara remiza. 

4. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Złotniki - Plac Sokoła. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Suchy Las. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2024-2050. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2025. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 2025 dla gminnego zakładu 

budżetowego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2025. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości z tytułu realizacji nowych 

inwestycji. 

12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia 

pn.: „Budowa zielonych przystanków komunikacji publicznej w gminie Suchy Las”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz z podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat  

za niektóre świadczenia przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Suchy Las. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Zielątkowie. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia ulic do kategorii dróg gminnych. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego  

dla strażaka ratownika OSP oraz kandydata na strażaka ratownika OSP z terenu gminy Suchy Las, 

który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu  

oraz za wykonywanie innych zadań. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie powołania spółdzielni socjalnej. 

19. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu 

Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych Powiatowych. 

20. Interpelacje i zapytania Radnych. 

21. Wolne głosy i wnioski. 

22. Zamknięcie sesji. 

 

 



Ad. 1.Otwarcie sesji (00:10:47 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła V sesję  
Rady Gminy Suchy Las IX kadencji w dniu 26 września 2024 r. Przewodnicząca Rady Gminy Suchy 
Las Radna Joanna Pągowska przywitała Wójta Gminy Grzegorza Wojterę, Panią Wicewójt Ilonę 
Ciok, Radnych, Przewodniczących Zarządów Osiedli, Sołtysów, pracowników Urzędu Gminy,  
gości obecnych na sali oraz tych oglądających relację z sesji on-line. Następnie Przewodnicząca 
Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że sesja Rady Gminy Suchy Las  
jest transmitowana on–line. Nagranie w systemie audio-video będzie udostępnione na stronie 
www.suchylas.pl. Nagranie z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od dnia 
dzisiejszego oraz przypomniała, że z uwagi na publiczny charakter sesji nie należy posługiwać się 
danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów dotyczących ochrony 
danych osobowych.  

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:12:48 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że na sali  
jest 14 Radnych i stwierdziła prawomocność obrad. 
Radni Rady Gminy Suchy Las IX kadencji obecni na sesji: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, 
Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, 
Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała czy zebrani mają uwagi 
do porządku obrad (nie było uwag). 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska złożyła formalny wniosek  
o zdjęcie z porządku obrad punktu jedenastego: podjęcie uchwały w sprawie zwolnień z podatku 
od nieruchomości z tytułu realizacji nowych inwestycji. Dodała, że nie było wszystkich odpowiedzi 
dla Radnych na posiedzeniu Komisji Budżetowej. Radni sprawdzili, że w starych uchwałach  
są stare kwoty, o których mówiono na Komisji. Kwoty te nie były zmienione od 2012 roku.  
Dotyczą one kwot inwestycji, które będą zwalniać naszych potencjalnych inwestorów z podatku. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie w sprawie 
zdjęcia z porządku obrad punktu jedenastego.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 11: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk,  
Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 3: Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
 
 
 
 
 
 



Nowy porządek obrad: 
 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Golęczewo - 

rejon ulicy Promienistej, Dworcowej i Lipowej - część I - stara remiza. 

4. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Złotniki - Plac Sokoła. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Suchy Las. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2024-2050. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2025. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 2025 dla gminnego zakładu 

budżetowego. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2025. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia 

pn.: „Budowa zielonych przystanków komunikacji publicznej w gminie Suchy Las”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las z Organizacjami 

Pozarządowymi oraz z podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r.  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za niektóre 

świadczenia przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Suchy Las. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Zielątkowie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia ulic do kategorii dróg gminnych. 

16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego  

dla strażaka ratownika OSP oraz kandydata na strażaka ratownika OSP z terenu gminy Suchy Las, 

który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu  

oraz za wykonywanie innych zadań. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie powołania spółdzielni socjalnej. 

18. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu 

Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych Powiatowych. 

19. Interpelacje i zapytania Radnych. 

20. Wolne głosy i wnioski. 

21. Zamknięcie sesji. 

 
Ad. 3. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Golęczewo - 

rejon ulicy Promienistej, Dworcowej i Lipowej - część I - stara remiza (00:14:52 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  



Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie, czterema głosami za,  
przy jednym wstrzymującym się. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
Golęczewo - rejon ulicy Promienistej, Dworcowej i Lipowej - część I - stara remiza. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna.  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 1: Grzegorz Słowiński. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej numer VI/57/24. 
 

Ad. 4. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego Złotniki - Plac Sokoła (00:16:32 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Suchy 
Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała została 
podjęta i nadano jej numer VI/58/24. 
 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy Suchy Las (00:52:22 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska podziękowała rolnikom,  
którzy przybyli na Komisję Budżetową wraz ze swoim reprezentantem (mecenas). Komisja 
wysłuchała uwag i próśb rolników do Radnych. Lista uwag złożonych do studium jest długa (91 szt.).  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła dyskusję. 
Radca Prawny Bartłomiej Musiał – oświadczył, że reprezentuje Stowarzyszenie Rolników 
Indywidualnych i Producentów Żywności „Razem” z siedzibą w Chludowie. Przekazał,  
że uczestniczył jako gość w posiedzeniu Komisji i chce skierować kilka słów do wszystkich Radnych. 
Przekazał, że Studium w tej formie, nad którą Rada Gminy dzisiaj będziecie głosować i debatować,  
w ocenie stowarzyszenie jest niezgodne z prawem i narusza konstytucyjne prawo własności  



oraz swobodę prowadzenia działalności gospodarczej. Dodał, że Rada Gminy powinna brać  
pod uwagę, że jeżeli studium miałoby się utrzymać w takim kształcie, miałoby zostać uchwalone  
w takim kształcie w jakim jest, to trzeba liczyć się z ryzykiem dochodzenia (zaskarżenia do sądu) 
przez osoby pokrzywdzone, których prawa będą uszczuplone w wyniku przyjęcia tego studium. 
Zwrócił uwagę, że w studium pojawia się kategoria gruntów oznaczona symbolem RU.  
Na tych gruntach, zgodnie ze studium. ma być dopuszczona działalność rolnicza w najszerszym 
możliwym zakresie. Powierzchnia gruntów oznaczonych symbolem RU dla całej gminy wynosi  
12 hektarów. Na terenie gminy jest około 170 gospodarstw rolnych i dla tych 170 gospodarstw 
rolnych przeznaczacie 12 hektarów. Pomijam już, że te 12 hektarów usytuowane jest na obszarze, 
który graniczy z obszarem Natura 2000, co również nie pozostanie bez wpływu na możliwość 
prowadzenia tam działalności. Wyraził zdanie, że Radni sami powinni ocenić, czy to jest faktyczna 
możliwość dania rolnikom szansy na rozwój gospodarstw czy nie. Zwrócił uwagę, że na gruntach 
oznaczonych symbolem R, na których posadowiona jest większość gospodarstw rolnych, studium 
będzie wprowadzało zakaz lokalizacji w zakresie hodowli lub chowu zwierząt oraz całkowity zakaz 
lokalizacji zabudowy, również biogazowni. Wydaje się, że w kontekście kryzysu energetycznego,  
z którym się teraz borykamy i z którego próbujemy wyjść, odcinanie rolnikom możliwości 
budowania biogazowni na własne potrzeby, czy na potrzeby wytwarzania energii, z której będzie 
korzystać ogół społeczeństwa, w tym również mieszkańcy gminy jest krótkowzroczne. Przekazał,  
że gospodarstwa rolne w Niemczech, blisko połowę swoich przychodów generują właśnie z energii, 
którą pozyskują z biogazowni, a gmina nie zastanawiając się w ogóle nad tym, taką możliwość 
rolnikom całkowicie odcina. Dyskusyjny jest fakt czy umieszczanie biogazowni w pobliżu miejsca, 
gdzie mieszkają ludzie, gdzie dominuje jednorodzinna zabudowa mieszkaniowa czy wielorodzinna 
zabudowa mieszkaniowa, to trafiony pomysł, ale odcinanie takiej możliwości rolnikom na terenach 
typowo rolniczych, wydaje się co najmniej nieuzasadnione i narusza ich słuszny interes. Rozwój 
gospodarstw na gruntach oznaczonych w studium jako R jest możliwy, ale jest całkowicie wyłączony 
dla gospodarstw działających w zakresie chowu i hodowli zwierząt. W tym zakresie prawa rolników 
do prowadzenia działalności na ich nieruchomościach przeznaczonych na działalność rolną, wydają 
się naruszone i to bez racjonalnego uzasadnienia. Przyjęcie studium w takim kształcie, wpłynie  
na pewno na ustalenie planu ogólnego. W konsekwencji będzie wpływać na wszystkie przyszłe akty 
planistyczne. Rozsądnie oceniając stan sprawy trzeba przyjąć, że ustanowienie zakazów z dużym 
prawdopodobieństwem będzie wpływało na przyszłe akty prawa miejscowego i trwale zablokuje 
rolnikom możliwość prowadzenia działalności rolniczej, na pewno w zakresie hodowli i chowu 
zwierząt, bez względu na to, czy ta działalność będzie dla innych mieszkańców gminy uciążliwa, 
czy nie. Mówimy tylko o terenach rolniczych. Radca Prawny Bartłomiej Musiał przekazał,  
że podczas obrad Komisji rolnicy usłyszeli zapewnienie, że gmina szanując ich prawa i wychodząc 
naprzeciw ich oczekiwaniom, czyni bardzo istotne ustępstwo wprowadzając na terenach wsi 
Chludowo i Zielątkowo w miejsce terenów, które dotychczas były oznaczone symbolem MU2  
i były przeznaczone pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną, obszary oznaczone symbolem 
MRU (teren zabudowy mieszkaniowej i upraw rolnych). Dodał, że jest to działanie pozorne,  
bo nawet, jeżeli przyjmiemy, że na terenach oznaczonych symbolem MRU będzie możliwa 
zabudowa zagrodowa (wynika to ze studium), to jest dom rolnika, budynki gospodarcze, budynki 
inwentarskie. Jeżeli przyjmiemy, że ta zabudowa ma być tam dopuszczalna, to musimy brać  
pod uwagę, że dzisiaj na tych terenach obowiązują miejscowe plany zagospodarowania 
przestrzennego, które taką działalność wyłączają. Zgodnie ze studium taka działalność  
na tych terenach będzie dopuszczalna, ale faktycznie nikt nie będzie mógł jej prowadzić,  
bo ta działalność będzie niezgodna z obowiązującymi miejscowymi planami zagospodarowania 
przestrzennego. Zwrócił uwagę, że na tych terenach, oznaczonych symbolem MRU, dopuszczalna 
jest zabudowa zagrodowa i ma ona być, zgodnie z opisem zawartym w studium, funkcją pierwotną, 



główną dla tych terenów. Dodał, że jest to działalność, która nie wymaga dla jej podjęcia, ustalania 
warunków środowiskowych. W zakresie hodowli i chowu zwierząt dopuszcza się na takich terenach 
pogłowie poniżej 40 DJP. Wyjaśnił, że 40 DJP to odpowiednik 2 tysięcy prosiąt, 10 tysięcy kur,  
lub 285 tuczników. Wskazał, że jeśli Rada Gminy uchwali takie studium, to na terenach oznaczonych 
MRU, gdzie występuje zabudowa mieszkaniowa jednorodzinna, będzie można zgodnie z nim 
posadowić obory, chlewy, budynki inwentarskie w ramach istniejących i funkcjonujących 
gospodarstw, w których będzie np. te dwa tysiące prosiąt. Wyraził opinie, że jest to zaproszenie  
do konfliktu pomiędzy mieszkańcami, którzy dzisiaj prowadzą działalność rolniczą,  
a tymi, którzy tam tylko mieszkają. Wprowadzając studium w takim kształcie, gmina daje rolnikom 
możliwość rozbudowy i rozwoju gospodarstw do 40 DJP. Dodał, że gmina powinna mieć pełną 
świadomość tego, że rolnicy będą mogli budować, występować o zgodę na posadowienie 
budynków inwentarskich tam, gdzie nie ma mpzp. Mecenas Bartłomiej Musiał zauważył,  
że jeśli na terenach oznaczonych symbolem MRU, z jakiegoś powodu, rolnicy nie będą mogli 
prowadzić tej działalności i zostanie ochroniony interes tych mieszkańców, którzy tam tylko 
mieszkają, to zapewnienia, które usłyszeli, będą nieprawdziwe. Dodał, że należy zważyć,  
która z tych wersji jest prawdziwa, bo one się wykluczają. Poprosił Radnych, żeby zastanowili się 
głosując nad tym studium, czy to studium uchwalone „na chybcika” jest gminie potrzebne,  
bo być może wszystkie poruszone kwestie i problemy, których dzisiaj jeszcze nie dostrzegają, 
ale które wystąpią, będzie można rozwiązać w rzeczowej dyskusji przy planie ogólnym.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera odnosząc się do wypowiedzi mecenasa Bartłomieja 
Musiała przekazał, że studium jako dokument kierunkowy nie jest aktem prawa miejscowego 
(takim aktem jest plan ogólny. Etap zbierania wniosków do planu ogólnego trwa do 4 listopada. 
Przy okazji przypomnę. Podjęcia uchwały w sprawie zmiany studium nie może być podstawą  
do odszkodowania. Taka sytuacja dotyczy obniżeń wartości nieruchomości spowodowanych 
uchwaleniem miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Do projektu studium 
wpłynęło ok.100 uwag. Zarządzenie Wójt Gminy wydał ok. 10 dni temu, zostało podpisane,  
a wszystkie uwagi zostały odrzucone. Rekomendacja gminy dla studium jest pozytywna. Za chwilę 
urbanistka przedstawi warstwę merytoryczną w ogólnym wystąpieniu. Wójt Gminy zwrócił uwagę, 
że gmina Suchy Las przystąpiła do opracowania planu ogólnego. Przypomniał, że zgodnie  
z zapowiedzią Ministerstwa Klimatu i Środowiska, na początku 2025 roku zostaną wznowione prace 
nad ustawą odorową, która w sytuacjach, o których dzisiaj rozmawiamy, na pewno znacznie ułatwi 
klasyfikowanie pewnych funkcji dla konkretnych obszarów. Zestawiając to z przepisami,  
które dotyczą planu ogólnego, zwłaszcza artykułem 13, który mówi zarówno o obszarach 
funkcjonalnych jak i standardach urbanistycznych, na pewno pozwoli to na przynajmniej częściowe 
zaimplementowanie tego, o czym Państwo mówiliście na spotkaniu ostatnim, o czym też pisaliście. 
Nie oznacza to przeniesienia wprost do planu ogólnego, który nie będzie takim planem ogólnym, 
jak kiedyś to rozumieliśmy, że będzie wielkim planem miejscowym dla gminy, na podstawie  
którego będą wydawane decyzje. Będzie również dla wskazanych obszarów wymagał opracowania 
planów miejscowych lub dla obszarów, które zostaną również w tym planie ogólnym wykazane, 
wydawania decyzji o warunkach zabudowy. Natomiast są w wymienionym przez ustawę wachlarzu 
obszarów, dwa obszary, które (jeżeli Rada Gminy tak zdecyduje) będą mogły być wpisane  
jako obszary wskazane do prowadzenia działalności rolniczej (otwarty) albo obszar prowadzenia 
działalności rolniczej bez rozróżniania, czy to ma być produkcja rolnicza roślinna, czy zwierzęca.  
Patrząc przez pryzmat formalny, zakończenie okresu obowiązywania tego studium, które chcemy  
w zmienić, bez wchodzenia w kolejne etapy pracy nad tym studium, znacznie uprości i ułatwi nam 
wszystkim dyskusję i pracę nad planem ogólnym. Nałożenie się tych dwóch procedur,  
czyli opracowywanie projektu ogólnego i dalsze procedowanie studium, bardzo obciąży  
nasz system operacyjny przygotowania dokumentów kierunkowych i planu ogólnego jako prawa 



miejscowego i nie pozwoli dalej realizować tych planów. Nie chcę wymieniać planów ogólnych, 
które czekają na studium, żeby ktoś nie powiedział, że to jest stawianie pod ścianą albo próba 
wywierania presji, ale uchwalenie tego studium warunkuje możliwość pracy nad kolejnymi 
czekającymi na to studium planami miejscowymi. Wójt Gminy zwrócił na propozycję RMU,  
którą odczytuje jako wspólnie wypracowaną formę kompromisu. Ta jest bardzo dobra propozycja. 
Projektantka przygotowała rozwiązanie, które nie tylko naszym zdaniem, ale zdaniem doradców, 
prawników, którzy opiniowali ten projekt, jest dobrym rozwiązaniem. Kompromis,  
który przedstawiamy, w naszej ocenie jest rozwiązaniem optymalnym, które nic nie będzie 
warunkowało i nie będzie kagańcem dla przyszłych prac nad planem ogólnym. Nieprawdą jest, 
że plan ogólny musi wyrastać wprost ze studium. To jest odrębna procedura, to jest zdecydowanie 
nowocześniejsza procedura i na pewno nie będziemy tego argumentu nigdy używali. Oczywiście 
trudno sobie wyobrazić, żeby wykonywać jakąś woltę i z terenów mieszkaniowych robić 
aktywizację gospodarczą albo z terenów aktywizacji rolę lub odwrotnie. Natomiast żadne przepisy 
szczegółowe nie będą przenoszone do planu ogólnego.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała kierownika Wydziału 
Nieruchomości i Planowania Przestrzennego Agnieszkę Serafin czy urbanistka ma przygotowane 
materiały do pokazu (uzyskała potwierdzenie). 
Urbanistka Joanna Grocholewska przekazała, że procedura opracowania studium trwała prawie  
2 lata i w trakcie jego opracowania kilkukrotnie zbierano wnioski, organizowano spotkania  
z mieszkańcami i konsultacje społeczne. Były też formalne elementy procedury związane  
z wyłożeniem do publicznego wglądu. Na tych etapach były prezentowane rozwiązania,  
które się też zmieniały w trakcie na skutek głosów, które spływały od mieszkańców. Słyszymy głos 
grona osób zainteresowanych kontynuowaniem i rozwojem zabudowy zagrodowej (grupa osób 
walczących o maksymalne swobody dla prowadzenia swojej działalności rolniczej). Urbaniści 
musieli zważyć te głosy i głosy grupy mieszkańców, których dzisiaj tutaj nie ma, która w związku  
z planowanym rozwojem działalności rolniczej ma olbrzymie obawy związane z tym,  
że będzie to budzić szereg konfliktów przestrzennych, że to będzie uciążliwe, że codzienność życia 
w sąsiedztwie obiektów, które są dużymi obiektami inwentarskimi będzie po prostu nieznośna. 
Tych głosów było bardzo dużo. One się nie pojawiają dzisiaj, bo zostały w trakcie opracowania  
tego dokumentu uspokojone, ponieważ wprowadziliśmy szereg zapisów, które określają brzegowe 
warunki w studium. Zwróciła uwagę, że jeśli chodzi o możliwość prowadzenia działalności rolniczej 
to wyróżniono trzy formy zapisów przestrzeni, które są dedykowana rolnikom. Tereny oznaczone 
jako R, które co do zasady obejmują głównie grunty upraw polowych, są dominującymi gruntami 
rolnymi w skali całego studium Suchego Lasu. Drugim obszarem dedykowanym są tereny 
oznaczone symbolem RMU i to są tereny, które mają być związane z możliwością realizacji 
gospodarstw rolniczych, obejmują przede wszystkim tereny, na których już w stanie istniejącym 
istnieją gospodarstwa rolne. Jest to wielofunkcyjna zabudowa wsi i tam istnieją budynki 
mieszkalne, które się na tych wsiach po prostu pojawiły. To jest naturalny proces przekształceń 
przestrzennych, które następują w Suchym Lesie. Mamy świadomość, że na tych obszarach 
nastąpiło przemieszanie funkcji. W tej chwili pozostaje nam tworzyć optymalne warunki,  
w których bezpiecznie będą mogli mieszkać Ci, którzy się sprowadzili na te tereny, a działalność 
rolnicza będzie ograniczona do tych funkcji, które nie będą powodować konfliktów przestrzennych. 
Dlatego w studium są pewne ograniczenia dotyczące możliwości lokalizacji przedsięwzięć  
mogących potencjalnie, znacząco oddziaływać na środowisko i mogących zawsze znacząco 
oddziaływać na środowisko. Trzecia grupa terenów, to tereny oznaczone RU. To jest zupełnie nowa 
propozycja w studium. Znaleźliśmy taką lokalizację, która nie budzi konfliktów społecznych,  
jest w dużej odległości od istniejącej zabudowy wsi, w otoczeniu gruntów rolnych na obszarze 
obrębu Chludowo, gdzie przewidujemy kilkanaście hektarów pod produkcję rolniczą, gdzie będzie 



można zintensyfikować zabudowę związaną z hodowlą i chowem zwierząt. Jest to też odpowiedź 
na potrzeby, które były zgłaszane przez rolników. Jest to też miejsce, w którym dopuszczamy 
lokalizację biogazowni. Mam świadomość, że nie każdy rolnik, który chciałby realizować zabudowę 
inwentarską ma akurat grunty w tym obszarze i że każdy wolałby realizować swoje zamierzenia  
w obrębie swoich gruntów, natomiast z analizy, która została wykonana na etapie sporządzania, 
tego dokumentu i dalszych weryfikacji wynika, że nie jesteśmy w stanie w wielu miejscach 
przewidzieć takich form zagospodarowania. Była jeszcze jedna propozycja, ale spotkała się 
z odmową właściciela, który pomimo, że proponowaliśmy w pewnej lokalizacji takiego terenu  
pod produkcję rolniczą stwierdził, że woli zachować dotychczasowe ustalenia studium, wskazujące 
tam tereny produkcyjno-usługowe. Urbanistka przekazała, że studium jest dokumentem 
wyważonym, ale jak to z dokumentami planistycznymi bywa, jesteśmy w strefie różnic interesów  
i musimy podejmować bardzo trudne decyzje, musimy rozstrzygać i ważyć różne interesy 
i decydować, jak powinna wyglądać gmina w przyszłości. Dokumenty strategiczne, takie  
jak studium, które wskazuje kierunki rozwoju przestrzennego, wskazuje jak będzie wyglądał  
w przyszłości plan ogólny, to dokumenty, które pokazują wizję rozwoju gminy. Musimy sobie dzisiaj 
odpowiedzieć, czy Suchy Las, który jest gminą leżącą w pierścieniu wokół miasta Poznania, 
intensywnie rozwijający się, zwiększający liczbę mieszkańców, jest najwłaściwszą przestrzenią  
dla intensyfikacji rozwoju produkcji rolniczej. Zabudową mieszkaniowa, intensywny rozwój tych wsi, 
mających jednak charakter sypialni dla miasta Poznania, to ze sobą stoi w konflikcie. Koniecznie 
trzeba rozstrzygnąć, w którym kierunku gmina Suchy Las dalej chciałaby się rozwijać.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zwróciła uwagę na drugą stronę 
medalu, o którym wspomniała urbanistka, a mianowicie na nowych mieszkańcach,  
którzy wprowadzili się do np. Chludowa, wybudowali swoje domy, uzyskali warunki zabudowy 
z urzędu gminy, wybudowali swoje domy obok istniejących gospodarstw rolnych, a teraz mają 
pretensje. Przecież musieli wiedzieć, gdzie się chcą osiedlić. Dodała, że zgadza się z urbanistką,  
z mecenasem i Wójtem Gminy, że rolą Radnych jest wyważenie wszystkich argumentów. Z jednej 
strony mamy rolników z dziada pradziada, natomiast z drugiej strony mamy mieszkańców,  
przeprowadzających się z Poznania, którzy chcą mieszkać bliżej terenów zielonych, dalej od miasta. 
Natomiast musimy wziąć również pod uwagę mieszkańców, którzy również od dawna mieszkają  
w Chludowie, w Golęczewie, w Zielątkowie i nie uprawiają ziemi albo nie życzą sobie dużych 
budynków inwentarskich. To są bardzo trudne i bardzo drażliwe społecznie decyzje i wszyscy  
to wiemy. Wyraziła opinie, że po tych wszystkich spotkaniach osobiście ma odczucie,  
że pozostawiono rolników zupełnie z boku. Wójt Gminy wraz z urbanistką i Wydziałem NPP 
przygotowując projekt tego studium przedstawił swoje stanowisko, swoją wizję, rozpatrując uwagi, 
które były składane do tego studium. 
Radca Prawny Bartłomiej Musiał przekazał, że rozumie to, że każdy jest przywiązany do swojego 
zdania i trudno jest je zmienić. Dopytywał o tereny oznaczone symbolem MRU, na których będzie 
dopuszczalna lokalizacja nowych przedsięwzięć z zakresu chowu i hodowli zwierząt, mogących 
znacząco oddziaływać na środowisko, dla których nie stwierdzono negatywnego oddziaływania.  
Czy przedsięwzięcia znacząco oddziałujące na środowisko, które wymagałyby uzgodnienia 
środowiskowego, to są przedsięwzięcia dotyczące chowu lub hodowli powyżej 40 DJP.  
Dodał, że skoro funkcją tego terenu będzie uzupełnienie istniejącego zagospodarowania zgodnie  
z jego przeznaczeniem, będzie można na tym terenie posadowić takie inwestycje, zlokalizować 
nowe przedsięwzięcia, które będą dotyczyły hodowli lub chowu zwierząt poniżej 40 DJP. Czy rolnicy 
na terenach oznaczonych symbolem MRU będą mogli lokalizować nowe przedsięwzięcia dotyczące 
hodowli lub chowu zwierząt o intensywności poniżej 40 DJP. 
Urbanistka Joanna Grocholewska przekazała, że zgodnie z zapisami studium, będą mogli. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o przytoczenie  
tego zapisu. 
Urbanistka Joanna Grocholewska przeczytała zapis - Dopuszczenie lokalizacji nowych 
przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać na środowisko z zakresu hodowli, chowu i hodowli, 
dla których nie stwierdzono negatywnego oddziaływania na środowisko, w tym tereny zabudowy 
mieszkaniowej, o których mowa w obowiązujących przepisach. 
Radca Prawny Bartłomiej Musiał zaapelował do Radnych słowami - Uchwalacie studium,  
czyli wskazujecie taki kierunek, który na terenach, na których dzisiaj mieszkają ludzie,  
również w zabudowie mieszkaniowej jednorodzinnej dopuszcza budowę obory czy chlewni,  
na których będzie można wybudować kurnik na 10 tysięcy kur, czy chlew na 2 tysiące prosiąt. 
Poprosił, żeby Rada Gminy brała to pod uwagę podejmując decyzje. Dodał, że mówi to w interesie 
rolników, a także w interesie tych osób, które tam mieszkają. Zwrócił uwagę, że to jest potencjalne 
zaproszenie do skonfliktowania tych osób.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że od początku opracowywania  
tego dokumentu rozmowy toczą się o rozbieżnych interesach, o różnych punktach widzenia,  
ale tych samych prawach. My nie możemy kategoryzować mieszkańców gminy wg czasu 
zamieszkiwania, musimy myśleć ogólnie o mieszkańcach gminy, o wszystkich 22 tysiącach 
mieszkańców gminy. Nie można zjeść ciastka i mieć do dalej podjąć decyzję na kolejne lata, decyzję 
kierunkową, która będzie definiowała obraz gminy na kilkadziesiąt lat. To jest nasza decyzja, nasza 
odpowiedzialność jako organów gminy, żeby takie decyzje podejmować. Przygotowując ten projekt, 
rekomendację do takiego głosowania, chcielibyśmy zwrócić uwagę na to, że to jest taka decyzja,  
w której nie da się niektórych rzeczy pogodzić. Wójt Gminy odnosząc się do wypowiedzi mecenasa 
Bartłomieja Musiała przekazał, że jego trochę dziwna strategia, być może okaże się skuteczna  
i może za trzy miesiące pojawią się tutaj mieszkańcy, którzy będą prezentowali zupełnie inny  
punkt widzenia. Naciśnięcie guzika do głosowania dzisiaj, może spowodować, że na tej sali,  
za trzy miesiące spotkamy się z inną grupą.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że Rada Gminy 
przechodzi do głosowania zgłoszonych uwag.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 1 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy- Dla terenów o symbolu MU2 
wykreślenie „dla istniejących przedsięwzięć mogących zawsze znacząco lub potencjalnie znacząco 
oddziaływać na środowisko zakaz zwiększania liczby DJP”  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 2 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy- Przeniesienie funkcji RU na tereny 
obecnie zajęte przez gospodarstwa rolne prowadzące chów i hodowlę zwierząt. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
 



Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 3 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy- Dla terenów „tereny rolnicze" 
wykreślenie zakazu lokalizacji zabudowy w zakresie chowu i hodowli zwierząt. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Radna Joanna Radzięda poprosiła o przyjęcie uwagi dotyczącej wykreślenia lokalizacji urządzeń 
wytwarzających energię z odnawialnych źródeł energii w rejonie ulicy Sprzecznej dodając,  
że zamierzeniem jest przeznaczenie tego terenu pod zabudowę mieszkaniową oraz urządzone 
tereny zieleni. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że należałoby się zastanowić nad kryteriami 
czasowymi. Dzisiaj wszyscy zdajemy sobie sprawę z tego, że tereny te dzisiaj teoretycznie można 
zagospodarowywać w związku z tym, że powstał kolektor sucholeski, który był do tej pory 
infrastrukturalną blokadą rozwoju tego terenu. Ale jest jeszcze jedna bardzo ważna rzecz,  
która brana jest przez nas pod uwagę od dłuższego czasu. To jest brak możliwości dobrego 
skomunikowania tego terenu.  
Urbanistka Joanna Grocholewska przekazała, że razem z Wójtem Gminy uczestniczyła w spotkaniu 
z przedstawicielami Miejskiej Pracowni Urbanistycznej w Poznaniu, żeby przedyskutować kwestię 
połączenia komunikacyjnego i nowych powiązań tego obszaru, ale niestety nie spotkało się  
to z pozytywnym odzewem. W tej chwili realizacja dużego osiedla mieszkaniowego na tym terenie, 
będzie obciążała i tak bardzo newralgiczny punkt przy ulicy Obornickiej. Dodała, że trudno jest 
prorokować, czy na tym terenie pojawią się rozwiązania komunikacyjne się na tyle sprawne,  
żeby można było takie duże osiedle przyłączyć, stąd w zapisach studium jest mowa o tym,  
żeby na okres kilkunastu - kilkudziesięciu lat dopuścić fotowoltaikę jako zagospodarowanie 
tymczasowe, do momentu, gdy problemy komunikacyjne zostaną rozwiązane. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 4 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy- Z obszarów lokalizacji urządzeń 
wytwarzających energię z odnawialnych źródeł energii wykreślić rejon ul. Sprzecznej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 9: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, 
Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 4: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Robert Rozwadowski. 



Wstrzymujących się – 1: Małgorzata Weymann. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Radna Joanna Radzięda poprosiła o przyjęcie uwagi dotyczącej minimalnej powierzchni  
nowo wydzielonych działek budowlanych dla zabudowy szeregowej na 300 m2. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 5 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy- Określenie minimalnej powierzchni 
nowo wydzielanych działek budowlanych - dla zabudowy szeregowej – 300 m2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 11: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 3: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 6 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy- Wnioskuję, aby na terenach RMU  
w Studium zapisano możliwości rozwoju gospodarstw rolnych. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 1: Sylwia Sawińska. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, 
Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
Radna Sylwia Sawińska przekazała, że omyłkowo zagłosowała za, a chciała zagłosować przeciw. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 7 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – „W związku z obwieszczeniem  
o wyłożeniu do publicznego wglądu projektu zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Suchy Las, (…) wnoszę uwagi do studium dotyczącego 
ustaleń dla terenów rolniczych: 1. zakaz lokalizacji nowych budynków, zgodnie z rozdziałem 6. 
Tereny wyłączone spod zabudowy”  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 8 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnioskujemy o wykreślenie 
dopuszczenia kontynuacji funkcji dla istniejącej zabudowy o funkcji rolniczej i zagrodowej,  
z dopuszczeniem jej rozbudowy do maksymalnie 20% w stosunku do istniejącej zabudowy,  
z zakazem lokalizacji przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać na środowisko zabudowy  
w zakresie chowu lub hodowli zwierząt i biogazowni.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 9 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnioskujemy o wykreślenie zakazu 
lokalizacji nowych przedsięwzięć mogących zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać 
na środowisko z zakresu chowu i hodowli zwierząt, a dla istniejących przedsięwzięć mogących 
zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko zakaz zwiększania liczby DJP.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 10 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnioskujemy o wykreślenie 
kontynuacji funkcji dla istniejących obiektów o funkcji innej niż funkcja rolnicza, bez możliwości  
ich rozbudowy.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi 
 
Radna Joanna Radzięda poprosiła o przyjęcie uwagi nr 11 utrzymanie przeznaczenia działki  
nr 110 w Zielątkowie pod zabudowę jednorodzinną i zagrodową. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 11, dotyczącej części nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Wnoszę  
o utrzymanie przeznaczenia dz. 110 Zielątkowo pod zabudowę jednorodzinną i zagrodową. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 11: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 1: Robert Rozwadowski. 
Wstrzymujących się – 2: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Radna Joanna Radzięda poprosiła o przyjęcie uwagi nr 12 dotyczącej działki 20 i 21 w Zielątkowie, 
o utrzymanie działalności rolniczej i aktywizacji gospodarczej. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 12, dotyczącej części nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Wnoszę  
o utrzymanie przeznaczenia dz. Nr 20 i 21 Zielątkowo pod działalność rolniczą i aktywizację 
gospodarczą. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 9: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, 
Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 4: Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 1: Robert Rozwadowski. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 13 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Nie wyrażam zgody na zmianę 
przeznaczenia terenów w obowiązującym planie na proponowane w projekcie studium.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 14 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnioskujemy o wykreślenie  
z propozycji zmian do nowego studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Suchy Las następujących zapisów dotyczących ustaleń dla terenów 
rolniczych: 1. zakaz lokalizacji nowych budynków, zgodnie z rozdziałem 6. Tereny wyłączone  
spod zabudowy.  
 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 15 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnioskujemy o wykreślenie 
dopuszczenie kontynuacji funkcji dla istniejącej zabudowy o funkcji rolniczej i zagrodowej,  
z dopuszczeniem jej rozbudowy do maksymalnie 20% w stosunku do istniejącej zabudowy,  
z zakazem lokalizacji przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać na środowisko zabudowy  
w zakresie chowu lub hodowli zwierząt i biogazowni.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 16 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnioskujemy o wykreślenie zakazu 
lokalizacji nowych przedsięwzięć mogących zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać 
na środowisko z zakresu chowu i hodowli zwierząt, a dla istniejących przedsięwzięć mogących 
zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko zakaz zwiększania liczby DJP.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 17 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnioskujemy o wykreślenie 
kontynuacji funkcji dla istniejących obiektów o funkcji innej niż funkcja rolnicza, bez możliwości  
ich rozbudowy.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
 



Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Radna Joanna Radzięda poprosiła o przyjęcie uwagi nr 18 dotyczącej działek nr 191 i 209 
w Chludowie, o przeznaczeniu działek pod tereny produkcji rolnej. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 18, nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Wnoszę o przeznaczenie działek  
pod tereny produkcji rolnej (RU). 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 12: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, 
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 2: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Radna Joanna Radzięda poprosiła o przyjęcie uwagi nr 19 dotyczącej działek nr 149 i 212/6 
w Zielątkowie, o przeznaczeniu działek pod tereny produkcji rolnej. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 19, nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Wnoszę o przeznaczenie działek  
pod tereny produkcji rolnej (RU). 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 12: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, 
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 1: Andrzej Bartkowiak. 
Wstrzymujących się – 1: Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Radna Joanna Radzięda - uwaga 20 została złożona w przypadku nieuwzględnienia uwagi  
o numerze 19. Nie jestem pewna czy wnioskodawca jest na sali, ale wydaje mi się, że w związku  
z tym, że uwzględniliśmy produkcję rolną, tę uwagę możemy odrzucić. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 20 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Ewentualnie, w przypadku 
nieuwzględnienia powyższego wniosku, wnoszę o:  zmianę Studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Suchy Las dla działek ewidencyjnych o numerach 212/6  
i 149, położonych przy ulicy Krętej 5 w Zielątkowie, poprzez wyłączenie ze Studium Gminy Suchy 
Las w odniesieniu do tych działek ustaleń w zakresie: a) zakresu lokalizacji zabudowy w zakresie 
chowu lub hodowli zwierząt, b) zakazu lokalizacji nowych przedsięwzięć mogących zawsze znacząco 



i potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko z zakresu chowu i hodowli zwierząt,  
a dla istniejących przedsięwzięć mogących zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać  
na środowisko zakaz zwiększania DJP.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 1: Robert Rozwadowski. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
Radny Robert Rozwadowski przekazał, że omyłkowo zagłosował za, a chciał zagłosować przeciw. 
 
Radna Joanna Radzięda – przekazała, że uwaga 21 dotyczy działki o numerze ewidencyjnym 343/4 
w Chludowie i poprosiła o jej uwzględnienie. Wnioskodawca wniósł o przeznaczenie działki  
pod tereny produkcji rolnej. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 21 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o przeznaczenie działki  
pod tereny produkcji rolnej (RU).  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 12: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, 
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 2: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 22 - Ewentualnie, w przypadku nieuwzględnienia powyższego wniosku (uwaga 
nr 21)wnoszę o: zmianę Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
gminy Suchy Las dla działki ewidencyjnej o numerze 343/4, położonej przy ulicy Dworcowej 25  
w Chludowie poprzez wyłączenie ze Studium Gminy Suchy Las w odniesieniu do tej działki ustaleń 
w zakresie: a) zakresu lokalizacji zabudowy w zakresie chowu lub hodowli zwierząt, b) zakazu 
lokalizacji nowych przedsięwzięć mogących zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać 
na środowisko z zakresu chowu i hodowli zwierząt, a dla istniejących przedsięwzięć mogących 
zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko zakaz zwiększania DJP.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 



Radna Joanna Radzięda – przekazała, że uwaga dotyczy działek o numerach 167, 202, 216, 221, 
224/4, 309, 654/1, 654/2 w Chludowie oraz działek o numerach78, 79, 204 w Zielątkowie  
i poprosiła o ich uwzględnienie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 23 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Zmiana studium uwarunkowań  
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Suchy Las dla działek o nr ewid. 216, 221, 
309, 167, 202, 654/1, 224/4 położonych w Chludowie oraz działek o nr ewid. 78, 79, 204 
położonych w Zielątkowie, poprzez przeznaczenie tych działek pod tereny produkcji rolnej (RU).  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 12: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, 
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 2: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 24 - Ewentualnie, w przypadku nieuwzględnienia powyższego wniosku wnoszę 
o: Zmianę Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Suchy Las 
(…) poprzez wyłączenie ze Studium Gminy Suchy Las w odniesieniu do tych działek ustaleń  
w zakresie: a) zakazu lokalizacji zabudowy w zakresie chowu lub hodowli zwierząt i biogazowni,  
b) zakazu lokalizacji nowych przedsięwzięć mogących zawsze znacząco i potencjalnie znacząco 
oddziaływać na środowisko z zakresu chowu i hodowli zwierząt, a dla istniejących przedsięwzięć 
mogących zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko zakaz zwiększania 
DJP.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Radna Joanna Radzięda – przekazała, że uwaga dotyczy działki o numerze 648 w Chludowie 
i poprosiła o jej uwzględnienie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 25 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o przeznaczenie działki  
pod tereny produkcji rolnej (RU). 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 12: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, 
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 



Wstrzymujących się – 2: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 26 - Ewentualnie, w przypadku nieuwzględnienia powyższego wniosku wnoszę 
o: zmianę Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Suchy Las 
dla działki ewidencyjnej o numerze 648, położonej przy ulicy Dworcowej 53 w Chludowie  
poprzez wyłączenie ze Studium Gminy Suchy Las w odniesieniu do tej działki ustaleń w zakresie:  
a) zakresu lokalizacji zabudowy w zakresie chowu lub hodowli zwierząt, b) zakazu lokalizacji 
nowych przedsięwzięć mogących zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać  
na środowisko z zakresu chowu i hodowli zwierząt, a dla istniejących przedsięwzięć mogących 
zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko zakaz zwiększania DJP.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Radna Joanna Radzięda – przekazała, że uwaga dotyczy działek o numerach 615, 616/1, 616/2  
w Chludowie i poprosiła o jej uwzględnienie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 27 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o zmianę Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Suchy Las dla działek  
o nr ewid. 615, 616/1, 616/2 położonych przy ulicy Poznańskiej w Chludowie, 
poprzez przeznaczenie tych działek pod tereny produkcji rolnej (RU). 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 12: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, 
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 2: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 28 - W przypadku nieuwzględnienia powyższego wniosku wnoszę o zmianę 
Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Suchy Las dla działek 
o nr ewid. 615 ,616/1 ,616/2 położonych przy ulicy Poznańskiej w Chludowie poprzez wyłączenie  
ze Studium Gminy Suchy Las w odniesieniu do tych działek ustaleń w zakresie a) zakazu lokalizacji 
zabudowy w zakresie chowu lub hodowli zwierząt, b) zakazu lokalizacji nowych przedsięwzięć 
mogących zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko z zakresu chowu  



i hodowli zwierząt, a dla istniejących przedsięwzięć mogących zawsze znacząco i potencjalnie 
znacząco oddziaływać na środowisko zakaz zwiększania DJP.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Radna Joanna Radzięda – przekazała, że uwaga dotyczy działek o numerach 451 i 452/18 
w Chludowie i poprosiła o jej uwzględnienie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 29 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o: zmianę Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminu Suchy Las dla działki  
o nr ewid.451 i 452/18, położonej przy ul. Polna 5 w Chludowo poprzez wyłączenie ze Studium 
Gminy Suchy Las w odniesieniu do tych działek ustaleń w zakresie : a) zakazu lokalizacji zabudowy 
w zakresie chowu lub hodowli zwierząt i biogazowni, b) zakazu lokalizacji nowych przedsięwzięć 
mogących zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko z zakresu chowu 
 i hodowli zwierząt , a dla istniejących przedsięwzięć mogących zawsze znacząco i potencjalnie 
znacząco oddziaływać na środowisko zakaz zwiększenia DJP. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 12: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, 
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 2: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Radna Joanna Radzięda – przekazała, że uwaga dotyczy działek o numerach 5, 26/27 i 179 
w Zielątkowie i poprosiła o jej uwzględnienie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 30 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wniosek o wyłączenie ze Studium 
Gminy Suchy Las w odniesieniu do tych działek ustaleń w zakresie: a) zakazu lokalizacji zabudowy  
w zakresie chowu i hodowli zwierząt, b) zakazu lokalizacji nowych przedsięwzięć mogących zawsze 
znacząco i o potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko z zakresu chowu i hodowli zwierząt, 
a dla istniejących przedsięwzięć mogących zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać 
na środowisko i zakaz zwiększania DJP. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 12: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, 
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 



Wstrzymujących się – 2: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 31 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o wykreślenie  
zakazu lokalizacji zabudowy w zakresie chowu lub hodowli zwierząt i biogazowni.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 32 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o wykreślenie zakazu 
lokalizacji nowych przedsięwzięć mogących zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać 
na środowisko z zakresu chowu i hodowli zwierząt, dla istniejących przedsięwzięć mogących zawsze 
znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko zakaz zwiększania DJP.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 33 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o wprowadzenie zmian (…), 
polegających na wyłączeniu ich ze Studium pod kątem zapisów dotyczących zakazu lokalizacji 
zabudowy w zakresie chowu lub hodowli zwierząt i biogazowni.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Radna Joanna Radzięda – przekazała, że uwaga dotyczy działek o numerach 261/1 i 264/6  
w Chludowie i poprosiła o jej uwzględnienie. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 34 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o wprowadzenie zmian (…), 
polegających na wyłączeniu ich ze Studium pod kątem zapisów dotyczących zakazu lokalizacji 
nowych przedsięwzięć mogących zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać  
na środowisko z zakresu chowu i hodowli zwierząt, dla istniejących przedsięwzięć mogących zawsze 
znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko zakaz zwiększania DJP. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 12: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, 
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 1 - Michał Dziedzic. 
Wstrzymujących się – 1: Andrzej Bartkowiak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Radna Joanna Radzięda – przekazała, że uwaga dotyczy działek o numerach 43 i 45 w Zielątkowie  
i poprosiła o jej uwzględnienie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 35 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o zmianę Studium (…), 
poprzez wyłączenie ze Studium w zakresie ustaleń: zakazu lokalizacji zabudowy w zakresie chowu 
lub hodowli zwierząt. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 12: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, 
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 2: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Radna Joanna Radzięda – przekazała, że uwaga dotyczy działek o numerach 43 i 45 w Zielątkowie  
i poprosiła o jej uwzględnienie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 36 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o zmianę Studium (…), 
poprzez wyłączenie ze Studium w zakresie ustaleń: zakazu lokalizacji nowych przedsięwzięć 
mogących zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko z zakresu chowu  
i hodowli zwierząt, dla istniejących przedsięwzięć mogących zawsze znacząco i potencjalnie 
znacząco oddziaływać na środowisko zakaz zwiększania DJP. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 10: Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, 
Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 1: Joanna Pągowska. 
Wstrzymujących się – 3: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Michał Wojtyna. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Radna Joanna Radzięda – przekazała, że uwaga dotyczy działki nr 156/5 w Zielątkowie  
i poprosiła o jej uwzględnienie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 37 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o zmianę Studium (…), 
poprzez wyłączenie ze Studium w zakresie ustaleń zakazu lokalizacji zabudowy w zakresie chowu 
lub hodowli zwierząt. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 12: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, 
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 2: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 38 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o zmianę Studium (…), 
poprzez wyłączenie ze Studium w zakresie ustaleń: 2. Zakazu lokalizacji nowych przedsięwzięć 
mogących zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko z zakresu chowu  
i hodowli zwierząt, dla istniejących przedsięwzięć mogących zawsze znacząco i potencjalnie 
znacząco oddziaływać na środowisko zakaz zwiększania DJP.  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 39 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę uwagi do projektu Studium 
w zakresie dotyczącym: 1) braku wyznaczenia na obszarach rolniczych, na których zlokalizowane  
są gospodarstwa rolne i które wyposażone są w odpowiednią infrastrukturę techniczną, terenów 
przeznaczonych pod produkcję rolną (RU).  

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 40 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę uwagi do projektu Studium 
w zakresie dotyczącym: 2) ustalenia dla terenów rolniczych zakazu lokalizacji zabudowy w zakresie 
chowu lub hodowli zwierząt i biogazowni oraz zakazu lokalizacji nowych przedsięwzięć mogących 
zawsze znacząco i potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko z zakresu chowu i hodowli 
zwierząt, a dla istniejących przedsięwzięć mogących zawsze znacząco i potencjalnie znacząco 
oddziaływać na środowisko zakaz zwiększania DJP. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Radny Radosław Banaszak poprosił o poparcie wniosku Radnych z Biedruska, żeby na działce 52/8 
była zabudowa jednorodzinna i zabudowa szeregowa lub bliźniacza, a nie zabudowa wielorodzinna. 
Takie były ustalenia na spotkaniu z mieszkańcami w 2020 roku.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 41 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnioskuję o zmianę w projekcie 
studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Suchy Las na terenie 
działki nr 52/8 obręb Biedrusko (teren nie posiadający mpzp) w miejsce dotychczas proponowanej 
zabudowy mieszkaniowej i zabudowy usługowej MU i terenów pod zabudowę mieszkaniowa 
wielorodzinna MW, wpisać teren zabudowy mieszkalnej jednorodzinnej z zabudową usługową 
MU1. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 42 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Sporządzona w niniejszej sprawie 
prognoza oddziaływania na środowisko, w żadnym miejscu nie odnosi się do dopuszczenia 
lokalizacji nowych przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać na środowisko z zakresu chowu  
i hodowli zwierząt, dla których nie stwierdzono negatywnego oddziaływania na środowisko  
oraz innych inwestycji mogących potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko,  
dla których nie stwierdzono znaczącego negatywnego oddziaływania na tereny sąsiednie,  
w tym na tereny położone na terenach gmin sąsiednich. Zarówno w części opisowej,  



jak i w zestawieniu tabelarycznym (str. 59 i 60), oraz w części A i B (załącznik nr 1 i 2)  
brak jakichkolwiek analiz w tym przedmiocie. Nawet w pkt. XVII.2. stanowiącym syntezę  
i uzasadnienie dla zmian w Studium, brak jest jakichkolwiek wzmianek co do powyższych 
planowych zmian w Studium. Wnoszę o uzupełnienie dokumentów o brakujące informacje. (..)  
Od 24.09.2019 r. ocenę wpływu na środowisko przeprowadza się dla tych projektów dokumentów, 
które wyznaczają ramy dla późniejszej realizacji przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać  
na środowisko. Skoro zatem w treści Studium jasno wskazano, iż dopuszcza się lokalizacje nowych 
przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać na środowisko z zakresu chowu i hodowli zwierząt, 
sporządzona prognoza winna tę kwestię dokładnie regulować i poddawać głębszej analizie,  
a tego zabrakło. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 43 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Organ opracowujący projekt 
Studium, jest zobowiązany do sporządzenia prognozy oddziaływania na środowisko (art. 51, ust. 1) 
oraz przeprowadzenia postępowania w sprawie oceny oddziaływania na środowisko, skutków 
realizacji Studium i zapewnienia w nim udział społeczeństwa (art. 54, ust 1 i 2). Art. 50 zobowiązuje 
do przeprowadzenia strategicznej oceny oddziaływania na środowisko także w przypadku 
wprowadzania zmian do już przyjętego dokumentu. Powyższe oznacza, że przeprowadzenia 
strategicznej oceny oddziaływania na środowisko w dalszym ciągu wymagają projekty koncepcji 
przestrzennego zagospodarowania kraju, studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego gminy, planu zagospodarowania przestrzennego oraz strategii rozwoju.  
Od 24.09.2019 r. ocenę wpływu na środowisko przeprowadza się dla tych projektów dokumentów, 
które wyznaczają ramy dla późniejszej realizacji przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać  
na środowisko. Skoro zatem w treści Studium jasno wskazano, iż dopuszcza się lokalizacji nowych 
przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać na środowisko z zakresu chowu i hodowli zwierząt, 
sporządzona Prognoza winna tą kwestię dokładnie regulować i poddawać głębszej analizie,  
a tego zabrakło. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 44 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Sporządzona w niniejszej sprawie 



dokumentacja w żadnym miejscu nie odnosi się do przepisów prawa regulujących sprawy związane 
z lokalizacją, budową i eksploatacją obiektów utrzymujących zwierzęta gospodarskie. Wnoszę  
o uzupełnienie dokumentów o brakujące informacje. Sprawy związane z lokalizacja, budową  
i eksploatacją obiektów utrzymujących zwierzęta gospodarskie zostały uregulowane w niżej 
podanych przepisach: 1) ustawa z dnia 27 marca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym (Dz. U. z 2012 r., poz. 647, ze zm.), 2) ustawa z dnia 7 lipca 1994 r Prawo budowlane  
(Dz. U. z 2010 r. Nr 243. poz. 1623, ze zm.), 3) ustawa z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony 
środowiska (Dz. U. z 2013 r., poz. 1232), 4) ustawa z dnia 3 października 2008 r. o udostępnianiu 
informacji o środowisku i jego ochronie, udziale społeczeństwa w ochronie środowiska  
oraz o ocenach oddziaływania na środowisko (Dz. U. z 2013 r., poz. 1235), 5) ustawa z dnia  
10 lipca 2007 r. o nawozach i nawożeniu (Dz. U. Nr 147, poz. 1033, ze zm.), 6) ustawa z dnia  
11 marca 2004 r. o ochronie zdrowia zwierząt oraz zwalczaniu chorób zakaźnych zwierząt  
(Dz. U. z 2008 r. Nr 213, poz. 1342, ze zm.), 7) ustawa z dnia 29 czerwca 2007 r. o organizacji 
hodowli i rozrodzie zwierząt gospodarskich (Dz. U. Nr 133, poz. 921 ze zm.), 8) ustawa z dnia  
21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt (Dz. U. z 2013 r., poz. 856) wraz z właściwymi aktami 
wykonawczymi. Ponadto przepisy w zakresie zdrowia ludzi i zwierząt, dla produktów ubocznych 
pochodzenia zwierzęcego oraz produktów pochodnych, w celu zapobieżenia zagrożeniu 
stwarzanemu przez te produkty dla zdrowia ludzi i zwierząt oraz zminimalizowania tego zagrożenia, 
a w szczególności w celu ochrony bezpieczeństwa łańcucha żywnościowego i paszowego, zostały 
zawarte w rozporządzeniu Parlamentu Europejskiego i Rady (WE) nr 1069 z dnia 21.10.2009 r. 
określającym przepisy sanitarne dotyczące produktów ubocznych pochodzenia zwierzęcego, 
nieprzeznaczonych do spożycia przez ludzi, i uchylającym rozporządzenie (WE) nr 1774/2002  
(Dz. Urz. UE L 300 z 14 11 2009. str. 1, ze zm.). 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 45 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - W ramach funkcji RMU, 
dopuszczalna jest lokalizacja nowych przedsięwzięć mogących znacząco oddziaływać na środowisko 
z zakresu chowu i hodowli zwierząt, dla których nie stwierdzono negatywnego oddziaływania  
na środowisko oraz innych inwestycji mogących potencjalnie znacząco oddziaływać na środowisko, 
dla których nie stwierdzono znaczącego negatywnego oddziaływania na tereny sąsiednie,  
w tym na tereny położone na terenach gmin sąsiednich powinna zostać zakazana z uwagi  
na wskazane poniżej okoliczności: a) funkcja ta kłóci się z funkcją: zabudowy mieszkaniowej 
jednorodzinnej oraz zabudowy usług sport i rekreacji; b) funkcja ta kłóci się istniejącą zabudowę 
związaną z prowadzeniem nieuciążliwej działalności gospodarczej o charakterze produkcyjnym; 
c) funkcja ta, jako mogąca znacząco oddziaływać na środowisko, kłóci się z pozostałymi 
podejmowanymi działaniami w zakresie określania warunków dla zabudowy mieszkaniowej 
jednorodzinnej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  



Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 46 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - W treści przygotowanej 
dokumentacji, brak określenia jakichkolwiek podstawowych wymogów dla chowu/hodowli, 
poprzez określenie rodzaju zwierząt, ich ilości, wskazanie odległości minimalnej na kierunku 
zawietrznym i dowietrznym od terenów przeznaczonych na cele zabudowy mieszkaniowej,  
także dopuszczonej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 47 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Wnoszę o objęcie działki 583 funkcją 
RMU. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 48 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Uwaga do Załącznika nr 1  
do projektu uchwały Rady Gminy Suchy Las Gminy Załącznik A i B w zakresie działki 583, 
a nie objętej planem zagospodarowania, w załącznikach graficznych Studium oznaczonej funkcją 
P/U. Zastrzeżenie polega na tym, że choć z części graficznej załącznika przewidziana dla działki 
funkcja to P/U, jednak w części opisowej Studium (str. 58 i 59 Załącznika A) wskazano, iż planowane 
przeznaczenie dla tejże działki to R- tereny rolnicze. Wnoszę o ujednolicenie dokumentacji  
i jednorodne oznaczenie funkcji dla działki 583 jako P/U, zaś w przypadku uwzględnienia uwagi nr 5 
(nr 47) jako RMU. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  



Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 49 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Uwaga do Załącznika nr 1  
do projektu uchwały Rady Gminy Suchy Las Gminy Załącznik A i B w zakresie działki 580,  
dla której przyjęta została UCHWAŁA NR XXXIII/310/13 Rady Gminy Suchy Las z dnia  
21 marca 2013 r. w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Chludowie, 
na terenie pomiędzy drogą krajową nr 11, granicą sołectw Chludowo i Golęczewo, torami 
kolejowymi oraz granicą z Gminą). Z w/w Planu wynika, iż dla działki przewidziano funkcją 12 P/U. 
Zastrzeżenie polega na tym, że choć z części graficznej załącznika przewidziana dla działki funkcja  
to P/U, jednak w części opisowej Studium (str. 58 i 58 Załącznika A) wskazano, iż planowane 
przeznaczenie dla tejże działki to R- tereny rolnicze. Powyższe pozostaje w sprzeczności z zapisami 
obowiązującego Planu zagospodarowania przestrzennego. Wnoszę o ujednolicenie dokumentacji  
i jednorodne oznaczenie funkcji dla działki 580 jako P/U. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 50 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Uwaga do Załącznika nr 1  
do projektu uchwały Rady Gminy Suchy Las Gminy Załącznik A i B w zakresie działki 581,  
a nie objętej planem zagospodarowania, w załącznikach graficznych Studium oznaczonej funkcją 
P/U. Zastrzeżenie polega na tym, że choć z części graficznej załącznika przewidziana dla działki 
funkcja to P/U, jednak w części opisowej Studium (str. 58 i 59 Załącznika A) wskazano, iż planowane 
przeznaczenie dla tejże działki to R - tereny rolnicze. Wnoszę o ujednolicenie dokumentacji  
i jednorodne oznaczenie funkcji dla działki 581 jako P/U. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 51 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Błędne przyjęcie w pkt. XVII.2. 
stanowiącym Syntezę i uzasadnienie dla zmian w Studium (str. 104), iż (…) zaktualizowano bilans 
terenów przeznaczonych do zabudowy, który określił maksymalne ramy rozwoju funkcji 
mieszkaniowej, usługowej i przemysłowej dla zaprojektowania zapotrzebowania Gminy  
w perspektywie 30 letniej to jest do 2053 r. Powyższe nie jest bowiem ani celowe, ani trafne,  
z uwagi na planowaną inwestycję budowy drogi S11, tym bardziej, iż jak wskazano w Studium 
przyjęto jedną koncepcję przeprowadzenia drogi. Tymczasem żadna z koncepcji  
jej przeprowadzenia nie została jeszcze przez GDDKiA jednoznacznie przesądzona. Gmina zatem 
obecnie, pomimo tego, iż nie zna ostatecznego poprowadzenia tak jakże istotnej trasy, z góry 
zakłada, iż rozwój aktywności terenów przyległych nie nastąpi w sposób inny, niż obecnie 
zaznaczony  
i to przez najbliższe 30 lat. Powyższe rozwiązanie powoduje brak jakichkolwiek perspektyw 
rozwojowych dla gruntów innych niż dotychczas przewidziane. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 52 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Zgodnie z treścią pkt. XVII.2. 
zawierającego syntezę i uzasadnienie dla zmian Studium, podjęcie uchwały konieczne jest m.in.  
z uwagi na zmianę przepisów ustawy o gospodarowaniu przestrzennym. Jak wynika z analizy 
przyczyn zmian w Studium wskazać należy, iż przyczyny te nie wydają się być na tyle istotne,  
aby uzasadniały wprowadzenie zmian Studium, kiedy tymczasem wiadomym jest, iż w najbliższych 
latach dokument ten zastąpiony zostanie tzw. planem ogólnym. Dokonanie zaś zmian teraz rodzi 
przypuszczenie, iż zmiana dokumentu służy przede wszystkim „przepchnięciu" realizacji nowych, 
często uciążliwych dla społeczeństwa inwestycji, nadto takiego ukształtowania funkcji,  
które ostatecznie będzie mogło doprowadzić do obniżenia wartości odszkodowania za grunt 
wywłaszczony przez Skarb Państwa pod inwestycję S11 a wypłacany właściwe przez Gminę Suchy 
Las. Dokonywanie zmian w Studium celem zmniejszenia wartości rynkowej gruntów położonych  
na terenie objętym przymusowym wywłaszczeniem pod drogę S 11 oraz terenów przyległych.  
O ile zaś działka 583 jest objęta planem i posiada funkcję 12 P/U, zaś reszta planem objęta nie jest, 
a nowym zmienionym Studium zarówno w części opisowej, o czym była już mowa w treści 
mniejszego pisma wcześniej, jak i w załączniku graficznym do części A - oznaczone są jako R – Rola. 
Funkcja ta sprzeczna jest zarówno z obowiązującym dla działki 583 planem zagospodarowania,  
jak i dotychczas przewidzianą dla działek 581 oraz 583 funkcją P/U. Z uwagi na powyższe wnoszę  
o pozostawienie dotychczas obowiązujących dla działek funkcji. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 



Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 53 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Wnoszę, aby moja działka nr 279/2 
została przeznaczona pod aktywizację gospodarczą, produkcję i usługi, co w przyszłości zwiększy 
wypływy do Gminy z tytułu podatku od nieruchomości. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 54 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Wnoszę, aby moja działka nr 618 
została zmieniona z roli na produkcję i usługi, co pozwoli w przyszłości zwiększyć wypływy  
do budżetu Gminy z tytułu podatku od nieruchomości. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 55 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Wnosimy o zmianę oznaczenia naszej 
nieruchomość, tj. działki nr 609/2 przy ul. Łagiewnickiej w Chludowie z RU na MU2, ewentualnie 
RMU. Wnioskujemy, aby chociaż część tej nieruchomości była objęta oznaczeniem MU2 lub RMU- 
tj. wzdłuż ulicy Łagiewnickiej oraz w głąb nieruchomości odpowiadającej szerokości działek 
mieszkalnych znajdujących się bezpośrednio przy naszej działce. Byłoby to rozwiązaniem 
znajdującym uzasadnienie w dotychczasowej zabudowie tej ulic. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 



Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 56 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Wnioskujemy również, aby nasza 
nieruchomość została wyłączona z obszaru zasobowego ujęcia wód podziemnych. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 57 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Wnosimy również o pozostawienie 
oznaczenia naszej nieruchomości przy ulicy Rynek 4 w Chludowie, działek o numerach, 639, 640  
i 641, jako MU2 i nie wprowadzanie zmiany na RMU. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 58 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Zmiana kierunku przeznaczenia 
działki nr 94/15 obręb Złotkowo z „P/U” na nieuciążliwe „U” z zachowaniem istniejących cieków 
wodnych wraz z zadrzewieniami śródpolnymi. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 59 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Przeniesienie wariantu przebiegu 
drogi oznaczonego żółtą linią przerywaną z działki nr 94/14 obręb Złotkowo, oznaczonej jako tereny 
zieleni, na działkę 94/15 obręb Złotkowo oznaczonej jako P/U. Na działce nr 94/14 na pow. 3 ha 



znajduje się ostoja dzikich zwierząt. Proponowany obecnie wariant przebiegu drogi przecina  
ten teren, co stanowi zagrożenie dla istniejących siedlisk zwierząt. 
 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Radna Sylwia Sawińska poprosiła Radnych, żeby przyjęli uwagę nr 60. Jest to wniosek mieszkanki, 
która od blisko 30 lat stara się o to, żeby tę działkę w Złotkowie przekształcić na tereny 
mieszkaniowe. To się będzie bardzo dobrze wpisywało w to, co jest dookoła. Uchwalenie  
tego w studium pomoże nam w przyszłości, nie będzie nam przeszkadzało w tym, żeby uchwalić 
plan miejscowy na tę zabudowę. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 60 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Proszę o ujęcie działki nr 31/33  
w Złotkowie jako gruntu z możliwością zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej i bliźniaczej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 61 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Zmiana obszaru U1 (tereny 
zabudowy usług społecznych) na teren MU2 (tereny zabudowy mieszkaniowej) na terenie obrębu 
Zielątkowo na dz. nr 28 i 27/21. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 62 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy - Prosimy o zmianę planu 



zagospodarowania z terenu U1, na zabudowę mieszkaniową, która jest spójna z otaczającym 
sąsiedztwem – na dz. nr 27/21, obręb Zielątkowo (…). 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 63 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – (…) oraz dz. nr 7, prośba  
o uwzględnienie jej jako zabudowa mieszkaniowa, z powodu ciągłości zabudowy mieszkaniowej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 64 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Sprzeciwiamy się naruszeniu ustaleń 
obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, rejonu ulicy Szkolnej  
w Zielątkowie. (Uchwałą nr XLIV/425/2001 z 12 lipca 2001 r.) poprzez wprowadzenie możliwości 
zabudowy budynkami mieszkalnymi tylnej części działki nr 112/1 oraz działki nr 112/3  
w Zielątkowie przy ul. Szkolnej. (…) Stanowczo protestujemy przeciw zintensyfikowaniu zabudowy  
i stworzeniu możliwości wprowadzenia drugiej linii zabudowy z dodatkowym zjazdem w głąb 
działki. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 65 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnosimy sprzeciw wobec projektu 
przeznaczenia w całości działki nr 112/1 oraz działki nr 112/3 w Zielątkowie przy ul. Szkolnej, 
pod zabudowę mieszkaniową jednorodzinną. Jesteśmy właścicielami działki nr 113/6, sąsiadującej 
bezpośrednio zarówno z działką nr 112/1, jak i 112/3. (…) Nie zgadzamy się na dalsze ingerowanie 



w tę cenną krajobrazowo przestrzeń i prosimy o respektowanie ustaleń m.p.z.p. – pozostawienie 
wyznaczonej w nim granicy obszaru zabudowy przy ulicy Szkolnej oraz ochronę krajobrazu  
i terenów upraw rolnych. 
 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 66 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Jako właściciel działki numer 67/44 
w obrębie Zielątkowo, wnoszę o objęcie tej działki w Studium, w całości terenem zabudowy 
mieszkaniowej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Radna Małgorzata Weymann poprosiła Radnych o uwzględnienie uwagi nr 67. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 67 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Objęcie strefą MU2 powierzchni 
działek o numerach 55, 60, 70/1, 69/1, 69/2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 68 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Proszę o zmianę przeznaczenia  
w studium działki nr 121/1 w Golęczewie, na tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej  
np. MN, MU1, MU2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  



Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 69 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Proszę o zmianę przeznaczenia  
w studium działki nr 121/2 w Golęczewie, na tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej  
np. MN, MU1, MU2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 70 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Proszę o zmianę przeznaczenia  
w studium działki nr 121/3 w Golęczewie, na tereny zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej  
np. MN, MU1, MU2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 71 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę uwagę do projektu (zmiany) 
Studium (...) polegającą na zmianie kierunku zagospodarowania przestrzennego z P/U na ZP. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 



 
Radna Małgorzata Weymann na wniosek mieszkańców poprosiła Radnych o uwzględnienie uwag 
nr 72, 73 i 74. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 72 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Proszę o zmianę kierunku 
przeznaczenia działek o numerach 95/7, 96 i 92 obręb Golęczewo, z roli na działki o przeznaczeniu 
MU2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 73 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Proszę o zmianę kierunku 
przeznaczenia działek o numerach 95/7, 96 i 92 obręb Golęczewo, z roli na działki o przeznaczeniu 
MU2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 11: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak,  
Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 2: Joanna Radzięda, Grzegorz Słowiński. 
Wstrzymujących się – 1: Sylwia Sawińska. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 74 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Proszę o zmianę kierunku 
przeznaczenia działek o numerach 95/7 oraz 96 i 92 obręb Golęczewo, z roli na działki  
o przeznaczeniu MU2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 12: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak,  
Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 1: Grzegorz Słowiński. 
Wstrzymujących się – 1: Sylwia Sawińska. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 75 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o zmianę kierunku 
przeznaczenia z roli na zabudowę mieszkaniową jednorodzinną z usługami o symbolu MU2. 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 2: Andrzej Bartkowiak, Leszek Gralak. 
Przeciw – 10: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak, 
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 2: Sylwia Sawińska, Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 76 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – (…)  wnoszę o objęcie tej działki  
w przedmiotowym studium w całości terenem zabudowy produkcyjnej, składów, magazynów  
i usług. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 77 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o zmianę przeznaczenia 
części terenu obecnie oznaczonego w Studium jako P/U, (…) poprzez: a) naniesienie w studium 
obecnie zaprojektowanych dróg – ulicy Cynowej, Krzemowej, Tytanowej i Mosiężnej  
oraz Kobaltowej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 78 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o zmianę przeznaczenia 
części terenu obecnie oznaczonego w Studium jako P/U, (…) poprzez: b) zwiększenie terenu zieleni 
urządzonej i umieszczenie ich na części obszaru od strony ul. Cynowej, tj. na działkach 276/25 – 
276/29, oznaczonego w projekcie studium jako „P/U”, a także zaprojektowanie w tym miejscu 
parku. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 



Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 79 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o zmianę przeznaczenia 
części terenu obecnie oznaczonego w Studium jako P/U, (…) poprzez: c) zaprojektowanie  
na ww. działkach pasa zieleni izolacyjnej wzdłuż istniejącej zabudowy mieszkaniowej, położonej  
na działce nr 276/88. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 80 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o zmianę przeznaczenia 
części terenu obecnie oznaczonego w Studium jako P/U, (…) poprzez: d) ograniczenie możliwości 
zabudowy ww. terenów do wysokości 1 kondygnacji. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Radny Jarosław Dudkiewicz poprosił o uwzględnienie uwagi nr 81. Wyjaśnił, że chodzi o zabudowę 
sportową w miejscu, które jest w najbliższym sąsiedztwie zarówno budujących się obiektów 
mieszkaniowych (Złotniki Wieś), jak i osiedla Grzybowego.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że wielu motywów i argumentów  
które kierują Radnymi nie potrafi zrozumieć, ale w tym przypadku chce zwrócić uwagę,  
że po trzech latach doszło do porozumienia z Rektorem Uniwersytetu Przyrodniczego. Mamy 
wyznaczone daty podpisywanych porozumień w tej sprawie. Mowa jest o terenie pod centralny 
obiekt sportowy dla Gminy Suchy Las i nie chciałby, aby to głosowanie było wskazywane  
jako powód, żeby tego nie realizować. Są pytania, czy to będzie oświetlony obiekt, czy oświetlenie 
skierowane będzie w stronę osiedla Grzybowego, ale to są detale, które dzisiaj nie powinny 
przesądzać o tym, że Rada Gminy powie „nie” dla inicjatywy powstania tego obiektu. Dodał,  
że zaangażowanie i praca różnych osób została włożona w to, żeby doprowadzić do tej sytuacji, 



którą dzisiaj mamy. Mamy wycenę, mamy decyzję rektora, mamy decyzję Senatu, Rady 
Uczelnianej, wycenę rzeczoznawcy. Temat powinien być poddany jakiejś dyskusji. Może należało 
zaprosić przedstawicieli Uniwersytetu Przyrodniczego. Rada Sportu też czeka na decyzje  
w tej sprawie, kluby sportowe czekają na decyzje w tej sprawie. Dzisiaj (po tej pomyślnej informacji 
z Uniwersytetu Przyrodniczego) do projektu budżetu wpisano środki, które pozwolą rozpocząć etap 
projektowy, a tu w zasadzie bezrefleksyjnie trochę, bez odpowiedniej dyskusji chcecie Państwo 
zdecydować o unicestwieniu tej idei. Moim zdaniem jest to błąd.  
Radny Jarosław Dudkiewicz zgodził się z Wójtem Gminy, że nie doszło do żadnych rozmów, żadnej 
konsultacji. Informacja o tym, że tu ma się pojawić tego typu obiekt rozeszła się pocztą pantoflową 
mniej więcej rok temu. Toczą się dyskusje wokół problemów związanych z komunikacja, 
z coraz bardziej niedrożną ulicą Złotnicką, z problemem budowy tak zwanej Nowej Obornickiej, 
czy obwodnicy Suchego Lasu i Złotnik. W najbliższym sąsiedztwem tego planowanego obiektu 
powstaje kolejne osiedle. Trwają prace nad studium i niebawem przystąpimy do pracy nad planem 
ogólnym i prawdopodobnie ten temat ponownie wróci. Temat jest na pewno bardzo 
kontrowersyjny, jeśli chodzi o lokalizację. Szkoda, że rozmowy z uniwersytetem nie zawierały wątku 
konsultacji społecznych, jakichkolwiek rozmów z mieszkańcami, żeby wiedzieli jaki obiekt  
ma powstać. Radny Jarosław Dutkiewicz dodał, że należało wykonać głębszą analizę i konsultację, 
żeby przekonać do tego pomysłu i lokalizacji mieszkańców. Przekazał, że samorząd ze Złotnik  
nie jest przeciwko temu, żeby budować obiekty sportowe, ale chce, żeby ich lokalizacja  
była dobrze wybrana i skonsultowana z mieszkańcami, a tych rozmów zabrakło. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że nie chce rozpoczynać polemiki, chociaż 
krytycznie ocenia uwagi przedmówcy. Przypomniał Radnym, że tworzą Radę Gminy. Dodał,  
że nie wszystkie decyzje, wymagają wyrażenia zgody przez mieszkańców. Dodał, że informacje 
o obiekcie i jego lokalizacji pojawiły się w prasie. Początkowo w innej lokalizacji, a później  
w tej, która jest już wydzielona geodezyjnie. Ta działka jest wydzielona geodezyjnie, jest wyłączona 
z gospodarstwa Złotniki Wieś. Jest przeznaczona decyzją rady uczelni na zbycie na rzecz gminy, 
na realizację zadań własnych gminy. Wójt Gminy zgodził się z tym, że komunikacja będzie wymagała 
na pewno poprawienia. Dodał, że będą poczynione kroki, aby poszerzyć odcinek ulicy Złotnickiej, 
dobudować chodnik, dobudować ścieżkę rowerową. Wyraził nadzieję, że krytyka idei powstania 
kolejnego dużego obiektu sportowego, nie jest wyrazem złości czy krytyki jego osoby, że chciałby, 
aby była racjonalna, poprzedzona jakąś dyskusją. Przekazał, że Radni mają obowiązek słuchać 
mieszkańców, wyborców, ale nie są związani opinią, którą usłyszą w trakcie zebrania, spotkania  
na ulicy, spotkania na grzybobraniu czy imprezie sportowej. Radni są przedstawicielami 
mieszkańców gminy, przygotowując dla nich najlepsze, optymalne rozwiązania. Gmina chce,  
żeby powstał na jej terenie pierwszy obiekt sportowy na wysokim poziomie, który zaspokoi 
oczekiwania grup sportowych, których jest coraz więcej. Wyraził również zdziwienie tym,  
że mimo tego, że o tym obiekcie mówi się od wielu lat, planujemy go wspólnie, nigdy nie stał się 
przedmiotem spotkania Komisji Sportu i Oświaty. Nigdy nie było takiej propozycji. Po wielu latach 
starań, pojawia się możliwość pozyskania tego terenu, znamy cenę, klasę gruntu, warunki  
jakie musimy spełnić. Jest propozycja, której moim zdaniem, absolutnie nie powinniśmy dzisiaj 
skreślać.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że nie chodzi  
o przekreślenie tego pomysłu, że centralnym miejscem sportowym gminy będzie teren za torami, 
wzdłuż ulicy Złotnickiej. Natomiast nigdy nie padały konkrety, nigdy nie padały terminy, nigdy  
nie padały kwoty. Rada Gminy nie zna kwoty, o której wspominał Wójt Gminy. Wyraziła 
przekonanie, że zawsze można usiąść do stołu i na ten temat rozmawiać. Dodała, że Rada Gminy  
nie zamierza wchodzić w kompetencje Wójta, ale nie chce też, żeby Wójt Gminy wchodził  
w kompetencje Rady Gminy. Wskazała słuszność obaw o komunikację w okolicy obiektu.  



Dopóki nie zaczniemy projektować i procedować obwodnicy Suchego Lasu, Nowej Obornickiej, 
to nie jesteśmy w stanie ani tam doprowadzić chętnych przyjeżdżających na mecze,  
ani wyjeżdżających stamtąd, bo Obornicka po prostu „stanie” zupełnie. Propozycja Radnego 
Dudkiewicza ma sprowadzić jakby cały ten pomysł do tego, żebyśmy zajęli się bardziej inicjatywą  
i pracą nad Nową Obornicką od ulicy Sucholeskiej na północ, zaczęli rozmawiać z wszystkimi 
możliwymi stronami, żeby nas wsparły w tym projekcie. Mamy porozumienie trójstronne Gminy, 
Powiatu i Miasta Poznań i nic nie stoi na przeszkodzie, żeby dalej rozmawiać. Jeżeli znamy cenę,  
to Wójt Gminy prawdopodobnie przedstawi Radzie Gminy zmiany budżetowe mówiące o tym, 
jaka kwota jest potrzebna na zakup. Wszyscy skupią się nad budżetem i wtedy sprawa będzie  
dla wszystkich jasna.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera wyraził opinie, że Rada Gminy chce odrzucić projekt  
i dodał, że on i tak wróci po raz kolejny. Zapytał jaka jest logika takiego działania, że Rada Gminy 
odrzuci teraz propozycję, a Wójt przedstawi w projekcie budżetu na 2025 rok kwotę na zakup.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zaznaczyła, że powiedziała,  
że Pan Wójt przedstawi kwotę, a Rada podejmie decyzję - tak czy nie. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zapytał, czy nie można odwrócić tej kolejności, zostawić 
koncepcję, ideę zawartą kierunkowo w studium odbudowy obiektów sportowych na tym terenie, 
na działce, którą chcemy kupić. Potem kupić, zacząć projektować, ale dzisiaj nie przekreślać samej 
idei budowy.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zaznaczyła, że Rada Gminy  
jej nie przekreśla, bo w „starym” studium to miejsce przeznaczone jest również pod obiekt 
sportowy. Przedstawiła ścieżkę – Wójt Gminy proceduje zakup, przedstawia Radzie Gminy kwotę, 
której potrzebuje na zakup tego gruntu i „idziemy dalej”. Dodała, że w najbliższych latach  
nie będziemy mieli pieniędzy na budowę takiego miejsca, bo wydatków mamy całe mnóstwo, 
zaczynając od szkoły w Biedrusku i wiele innych, plus projekt urzędu gminy. Wyraziła opinię, 
że duży, centralny obiekt, jest potrzebny, być może będzie całkiem intratny, bo znajdą się ludzie 
jeszcze z Poznania, którzy będą chcieli na nim grać, natomiast w tej chwili Rada Gminy  
nie mamy żadnych szczegółów dotyczących tego terenu. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zapytał Przewodniczącą Rady Gminy Suchy Las Radną 
Joannę Pągowską, czy jest pewna, że w starym studium na tym terenie jest funkcja usługi sportu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska odpowiedziała, że stare studium 
ustaliliśmy w 2021 roku. Następnie poprosiła kierownik Wydziału Nieruchomości i Planowania 
Przestrzennego Agnieszkę Serafin o przedstawienie sytuacji. 
Kierownik Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego Agnieszka Serafin przekazała,  
że aktualnie w studium mamy tam rolę. Początkowo w innym miejscu studium był wyznaczony  
ten teren, natomiast Uniwersytet Przyrodniczy ze względu na klasę gruntów zasugerował zmianę 
lokalizacji i dlatego właśnie w tej lokalizacji jest 5 hektarów wyznaczonych w tej chwili  
pod potencjalny kierunek usług sportu. Mamy wycenę, mamy zaakceptowane zapisy porozumienia, 
a po przedstawieniu Radzie Gminy zamierzaliśmy na najbliższej sesji przedstawić wniosek o zmianę 
budżetu i możliwość podpisania tego porozumienia. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 81 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Dokonać zmiany zapisu „US” (sport  
i rekreacja) na terenach na południe od ul. Złotnickiej na obszarze Złotniki-Wieś i zmianę  
tego zapisu na „ZP” (tereny zieleni urządzonej). 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, 
Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 



Przeciw – 4: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Robert Rozwadowski. 
Wstrzymujących się – 2: Małgorzata Weymann, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 82 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wprowadzić zapis „ZP” (zieleń 
urządzona) dla obszaru pomiędzy ul. Bociana, a torami kolejowymi zamiast „US/ZP”. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 13: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 1: Małgorzata Weymann. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
Radna Małgorzata Weymann przekazała, że pomyliła się w głosowaniu, chciała zagłosować 
przeciw. 
 
Radny Grzegorz Słowiński przekazał, że Zarząd osiedla w imieniu Przewodniczącego Michała 
Przybylskiego złożył uwagi do studium. Jedną z tych uwag była właśnie uwaga 83, aby w rejonie 
ulicy Kochanowskiego, pomimo tego, że jest już w tej chwili 50-metrowy pas zaplanowanej zieleni 
izolacyjnej, zwiększyć ten pas do 100 metrów i poprosił, aby poprzeć ten wniosek. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 83 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – W rejonie ulicy Kochanowskiego 
zwiększyć bufor zieleni izolacyjnej z planowanego ok 50 metrów, do ok 100 metrów szerokości, 
który będzie optycznie zabezpieczać mieszkańców tego rejony od uciążliwości funkcjonowania 
planowanego terminala intermodalnego oraz centrum logistycznego. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 11: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski,  
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 3: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Radny Grzegorz Słowiński przekazał, że analogicznie jak wcześniej oraz z racji już wieloletnich 
problemów z obecnym funkcjonowaniem domu osiedlowego, proszono Wójta Gminy, żeby znaleźć 
teren pod nowy dom osiedlowy na terenie naszego osiedla. Dodał, że o tym mówi właśnie uwaga 
84 i poprosił o poparcie wniosku. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zwrócił uwagę na ułomność tej uwagi, bo uwaga,  
która brzmi, że Wójt ma coś znaleźć, brzmi jakby miał coś załatwić. Wójt Gminy stwierdził,  
że gdyby znalazł i Rada Gminy by uznała, że to co znalazł jest niezgodne z jej oczekiwaniem,  
to by zrozumiał. Natomiast na razie jeszcze nic nie znalazł. Przekazał, że zebranie osiedlowe 



mogłoby wystosować apel do Wójta, żeby znalazł odpowiedni teren albo podjąć uchwałę 
zobowiązującą do poszukiwań. Dodał, że w tej formie uwaga jest po prostu kulawa. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski przekazał, że być może jakąś ułomność 
ta uwaga posiada, podobnie jak pozostałe 90. Dodał, że dysponuje odpowiedzią pisemną od Wójta 
Gminy, mówiącą o przedmiotowej sprawie, gdzie Wójt Gminy wyraża stanowisko negatywne,  
a sposób sformułowania tej uwagi jest związany z tym, że mieszkańcy są zdeterminowani. 
Dokumenty planistyczne, między innymi studium służą temu, żeby pewne problemy mieszkańców 
rozwiązywać, obojętnie jak byśmy to nazwali i w jakim kierunku myślowym byśmy poszli. Wyraził 
opinię, że uwaga jest słuszna i zaapelował do wszystkich Radnych, żeby poparli wniosek Radnego 
Grzegorza Słowińskiego. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że złożenie uwagi jest prawem, a nawet 
obowiązkiem Przewodniczący Zarządu Osiedla, jeżeli mieszkańcy podejmują taką uchwałę, 
czy taką decyzję. Dodał, że w jego ocenie powinna ona mieć inną formę. Wójt Gminy oznajmił,  
że przyjęcie apelu o poparcie, merytorycznie w tej chwili niewiele zmieni, bo jesteśmy  
już przygotowani do kolejnego etapu i ta uwaga jest jedną z wielu przyjętych. Wyraził opinię,  
że najlepszą metodą jest rozmowa oparta o zaufanie, o wiarę, że może to doprowadzić do takiego 
rozwiązania, jak porozumienie z tak trudnym partnerem, jeżeli chodzi o procedury, jak Uniwersytet 
Przyrodniczy. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 84 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wyznaczyć teren pod dom 
osiedlowy dla centralnej części gminy, na terenie jednostki pomocniczej Złotniki Osiedle. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, 
Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 6: Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, 
Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Radny Grzegorz Słowiński przekazał, że analogicznie jak przy poprzedniej uwadze, prosi o poparcie, 
ponieważ mieszkańcy tak jak nie mają porządnego domu osiedlowego, nie mają też boiska,  
nie mają ani skrawka zieleni, po którym mogliby spacerować i spędzić spokojnie czas z dziećmi, 
które masowo rodzą się w Złotnikach. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 85 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wyznaczyć teren pod centralny park 
rekreacyjny na terenie jednostki pomocniczej Złotniki Osiedle. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, 
Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 6: Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, 
Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 86 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Wnoszę o zmianę przeznaczenia 
terenu o symbolu 11ZP, położonego przy skrzyżowaniu ulic Obornickiej i Łagiewnickiej w Złotnikach 
(przede wszystkim działki o numerach: 276/101, 276/102), poprzez zmianę przeznaczenia terenu  
na zgodny z przeznaczeniem i funkcją terenów sąsiednich, tj. terenu zabudowy usługowej „U". 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 87 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Składam uwagę dotyczącą dopisania 
do planowanych realizacji ulicę Tarninową w Suchym Lesie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 88 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Zwracamy się ponownie z prośba  
o wyrażenie zgody na zmianę podziału geodezyjnego nieruchomości położonych w Suchym Lesie  
(ul. Poprzeczna, Krótka), oznaczonych numerami 108/5 i 108/6 oraz likwidację drogi położonej  
na działce 108/7, w części oddzielającej nieruchomości 108/8, od nieruchomości oznaczonych 
numerami 108/5 i 108/6. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 89 w części uwzględniona przez Wójta Gminy – "W tabeli znajdującej się  
w części tekstowej Projektu zmiany Studium, na stronach 46-47 dla terenu O/P, należy 
uszczegółowić redakcję części opisowej kierunków zagospodarowania terenów (kolorem niebieskim 



zaznaczono dodane fragmenty, przekreślono fragmenty do usunięcia): (…) ,,Zagospodarowanie 
podstawowe: składowisko odpadów, kompostowanie, urządzenia wytwarzające energię  
z odnawialnych źródeł energii, w tym elektrociepłownia biogazowa oraz obiekty produkcyjne  
z zakresu systemów fotowoltaicznych, obiekty związane z zagospodarowaniem, przetwarzaniem. 
Zagospodarowanie uzupełniające: teren zieleni izolacyjnej i krajobrazowej. Zagospodarowanie 
dopuszczalne: zabudowa kubaturowa tj. zabudowa przeznaczona na cele działalności spółki  
w zakresie gospodarowania odpadami (w tym budynki biurowo-administracyjne) oraz zabudowa 
obsługująca systemy fotowoltaiczne. Dla terenów o symbolu O/P w obrębie obszaru wskazanego  
w Studium ustala się: kontynuację dotychczasowego przeznaczenia terenów pod inwestycje  
z zakresu gospodarowania odpadami, do czasu zakończenia eksploatacji składowiska odpadów, 
dopuszczenie realizacji obiektów produkcyjnych wytwarzających energię z odnawialnych źródeł 
energii (elektrociepłownia biogazowa, obiekty produkcyjne z zakresu systemów fotowoltaicznych), 
wprowadzenie zieleni izolacyjnej minimalizującej ewentualne konflikty przestrzenne, możliwość 
wprowadzenia zabudowy kubaturowej związanej z działalnością i obsługą składowiska odpadów 
oraz systemów fotowoltaicznych, inwestycji z zakresu gospodarowania odpadami oraz obiektów 
produkcyjnych wytwarzających energię z odnawialnych źródeł energii, zapewnieniem dostępności 
komunikacyjnej i niezbędnego wyposażenia w infrastrukturę techniczną, przy zagospodarowaniu 
uwzględnienie wymagań związanych z ochroną środowiska i przyrody, możliwość budowy: stacji 
CNG/wodoru wraz ze stacją ładowania pojazdów elektrycznych, ,,Wymienialni", Punktu „Drugie 
Życie Rzeczy", placów rekreacyjnych, stacji przeładunkowej odpadów, stacji demontażu odpadów 
wielkogabarytowych, placu pakowania i magazynowania kompostu, placów składowych  
i magazynowych dla kontenerów, maszyn i urządzeń, szczegółowe przeznaczenie terenu,  
w tym możliwość występowania zagospodarowania uzupełniającego i dopuszczalnego określi 
miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego". 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 12: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, 
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 2: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 90 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – Spółka ponawia uwagę związaną  
z koniecznością zmiany przebiegu planowanej drogi ekspresowej S5, która została przewidziana  
w Projekcie zmiany Studium na terenie istniejącej rekultywowanej kwatery składowiska odpadów. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 91 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – ROD Słoneczny Stok w Suchym Lesie 
jest obszarem o wysokiej bioróżnorodności, zarówno roślinnej jak i zwierzęcej, a ich ochrona 
planistyczna realizowana jest zarówno przez prawo krajowe jak i przez prawo Unii Europejskiej. 
Mając na uwadze powyższe uwagi, Zarząd ROD „Słoneczny Stok" wnosi o objęcie działki nr 1055, 
arkusz mapy 5, obręb Suchy Las – strefą zieleni i rekreacji w imieniu swoim własnym jak i 607 
rodzin działkowców użytkujących te tereny. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 0. 
Przeciw – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
nie uwzględniła uwagi. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła przerwę. 
 
Przerwa (02:25:59 *) 
Wznowienie obrad (02:38:06 *) 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska złożyła wniosek (zmiana 
naprawcza) dotyczący uwagi numer 75, a zmiana dotyczy działki 96 (treść uwagi: wnoszę o zmianę 
kierunku przeznaczenia z roli, na zabudowę mieszkaniową jednorodzinną z usługami o symbolu 
MU2). Trzy wcześniejsze uwagi zawierały również numer tej działki i zostały uwzględnione  
przez Radnych podczas głosowania, natomiast ta uwaga nie została uwzględniona.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie uwagi nr 75 nieuwzględnionej przez Wójta Gminy – paragraf 3a do uchwały - Wnoszę  
o zmianę kierunku przeznaczenia z roli na zabudowę mieszkaniową jednorodzinną z usługami  
o symbolu MU2. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że Rada Gminy  
uwzględniła uwagę. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że po rozpatrzeniu 
wszystkich uwag, procedura wraca do pewnego momentu, więc Rada Gminy nie będzie głosowała 
całego projektu uchwały.  
Radna Joanna Radzięda podziękowała za przyjęcie wszystkich uwzględnionych uwag do projektu 
studium. Dodała, że przed Radnymi jest czas wytężonej pracy, nad pogodzeniem interesów 
rolników oraz mieszkańców, którzy nie prowadzą działalności rolnej na północy gminy. 



 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła przerwę. 
 
Przerwa (02:46:12 *) 
Wznowienie obrad (03:07:10 *) 
 

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2024 (03:07:17 *). 
 

Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przekazała, że chciałaby wnieść autopoprawkę w imieniu 
Pana Wójta. Autopoprawka obejmuje zarówno projekt zmiany uchwały budżetowej, jak i projekt 
zmiany WPF.  
Pierwsze zadanie, którego dotyczy autopoprawka to: <W dziale 600, w rozdziale 60016 par. 6050, 
zadanie nr IBI-WPF-2024-0008 pod nazwą „Chludowo- budowa sieci wodociągowej na odcinku 
pomiędzy ul. Biedruszczaną, a Chojnicką, w ul. Leśnej” – zmniejszenie wydatków w roku 2024  
z kwoty 300 tys. zł., do kwoty 0,00 zł i zaplanowanie kwoty 400 tys. zł. w roku 2025. Konieczność 
zwiększenia wydatków wynika ze złożonej oferty wykonawcy. Plan przed zmianą na rok 2024  
to jest 300 000,00 zł. Na to zadanie jest wniosek o zwiększenie nakładów łącznie o 100 000,00 zł.  
do kwoty 400 000,00 zł. i przeniesienie tego zadania w całość na rok 2025. Po tej autopoprawce,  
plan w tym zadaniu na rok 2024 będzie wynosił zero.  
Drugie zadanie, którego dotyczy autopoprawka zarówno w budżecie, jak i w WPF to: <W dziale 
921, rozdz. 92120 par. 6370, zadanie nr POL-000-2024-0005 pod nazwą „Zachowanie dziedzictwa 
kulturowego wzorcowej wsi Golęczewo, gmina Suchy Las, poprzez rewitalizację budynku dawnej 
remizy strażackiej” - zmniejszenie w roku 2024 kwoty 900 000,00 zł. do kwoty 0,00 zł.  
i zaplanowanie w roku 2025 kwoty 2 500 000,00 zł. (jest w WPF 900 000,00 zł. w roku 2024  
i w roku 2025). Kwota 2,5 mln zł. wynika z oferty wykonawcy>. Łączne nakłady na tę inwestycję  
na lata 2024 i 2025 wynosiły przed zmianą 1,8 mln złotych, w roku 2024 kwota 900 000,00  
i na 2025 rok kwota 900 000,00 zł. To zadanie otrzymało również promesę na dofinansowanie  
z Polskiego Ładu w wysokości 900 000,00 zł. Autopoprawka obejmuje zwiększenie łącznych 
nakładów o 700 000,00 zł. do kwoty 2,5 mln zł. i przeniesienie zadania do realizacji na rok 2025. 
Następnie Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska zgłosiła w imieniu Wójta Gminy kolejną 
autopoprawkę, która związana jest z otwarciem przetargu na zadanie: „Złotkowo - budowa odcinka 
od ulicy Lipowej do stacji PKM”. To zadanie jest w projekcie zmiany uchwały budżetowej 
przeniesione w części na rok 2025. Dwie najniższe oferty wynoszą około 600 000,00 zł. 
Autopoprawka obejmie zwiększenie o kwotę 350 000,00 zł. w roku 2025. 
Radna Małgorzata Weymann poprosiła, aby przed podjęciem uchwały, mogli wypowiedzieć się 
mieszkańcy, którzy przyszli na sesję. 
Mieszkaniec Golęczewa Przemysław Majkowski przekazał, że z perspektywy 20 lat od kiedy 
mieszka w Golęczewie, ciekawi go rewitalizacja starej remizy. W ciągu tych 20 lat były różne etapy 
obiecywania, jeżeli chodzi o odbudowę tej remizy, Najpierw tłumaczono, że trzeba znaleźć powód, 
żeby odbudowywać ten budynek, doprowadzić go do takiego stanu, w którym mógłby być 
wykorzystywany przez mieszkańców. Były problemy. Najpierw trzeba było załatwić sprawy 
formalne – notarialne, związane z poszerzeniem działki, na której znajduje się ten budynek. Zostało 
to załatwione pozytywnie. Przeznaczenie też udało się znaleźć. Okazało się, że są zainteresowane 
organizacje, które eksploatowałyby już wyremontowany budynek. Kolejną rzeczą, która miała 
utrudnić albo wręcz zniwelować te wszystkie wcześniejsze starania, było pytanie, czy znajdą się 
środki zewnętrzne na rewitalizację. Środki znalazły się, ale było ich za mało. Ten dwudziestoletni 
okres obfitował w same przeciwności. Mieszkaniec Golęczewa dodał, że osobiście zgłaszał przez 



wiele lat wnioski do budżetu gminy, żeby znalazły się środki na odbudowę tego budynku. Dzisiaj 
nadszedł moment, że od szacownych Radnych będzie zależało, czy remiza, a z nią mieszkańcy 
Golęczewa, doczekają się tej inwestycji. Zwrócić się do Rady Gminy o pozytywne załatwienie  
tej kwestii dla mieszkańców. Dodał, że trzeba będzie ten budynek utrzymywać. Wiadomo,  
że jak gmina działa na swoim terenie, buduje, remontuje, stawia coś nowego, to ponosi koszty.  
Nikt prywatnie nie będzie starej remizy sponsorował. Stadiony, szkoły, tereny zielone są dotowane 
przez gminę. We wszystko trzeba inwestować i utrzymywać to.  
Mieszkaniec Golęczewa Sebastian Sobczak przekazał, że jest mieszkańcem Golęczewa od 15 lat. 
Dodał, że rewitalizacji starej remizy to inwestycja od wielu lat oczekiwana przez mieszkańców. 
Niestety remiza w tej chwili stanowi pewnego rodzaju antyreklamę i nie jest czymś,  
z czego mieszkańcy mogą być dumni. Kilka lat temu gmina wystąpiła z inicjatywą rewitalizacji 
jednego z budynków w Golęczewie (stary budynek dworca). W opinii mieszkańców Golęczewa, 
zgoda na finansowanie rewitalizacji starej remizy, byłaby doskonałym uzupełnieniem tego, co kilka 
lat temu gmina zrobiła z dworcem. Zwrócił uwagę na to, że Golęczewo jako niegdyś wzorcowa wieś, 
dzisiaj jest miejscem wielu questów, spacerów rodzinnych, przyjazdu ludzi nie tylko z gminy,  
ale także spoza gminy i stanowi pewnego rodzaju perełkę Gminy Suchy Las i uchodzi za atrakcję 
turystyczną. Rewitalizacja starej remizy doskonale by się wpisała w ideologię wzorcowej wsi. 
Zwrócił uwagę na to, że obecnie w Golęczewo są co najmniej dwie inicjatywy prywatne,  
które polegają na rewitalizacji starych budynków poniemieckich. Można zatem przyjąć, że ludzie 
chcą wyjść naprzeciw takim oczekiwaniom, że jest moda na rewitalizację starych budowli. Ludzie 
inwestują swój czas, swoje środki, aby odbudować stare budynki i żeby przywrócić im dawną 
świetność. Przekazał, że inicjatywa rewitalizacji starej remizy byłaby doskonałym uzupełnienie  
tego co robią mieszkańcy w Golęczewie i w Suchym Lesie, a stara remiza byłaby perełką  
dla mieszkańców Golęczewa, a także dla wszystkich mieszkańców gminy Suchy Las. 
Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel przekazała, że stara remiza w Golęczewie, to budynek  
z 1904 roku. Znajduje się w centrum Golęczewa i niestety od wielu lat niszczeje. Co roku stan 
budynku ulega pogorszeniu. Rozmowy z mieszkańcami i Urzędem Gminy na temat remontu 
odbywają się praktycznie na każdym zebraniu, od kilkunastu lat. Od ośmiu lat, przez działaczy 
społeczności golęczewskiej, aktywnie prowadzone są działania w kierunku remontu tego budynku. 
Golęczewo jest często odwiedzane przez historyków, przez turystów, którzy chcą zobaczyć 
wzorcową wieś jaką jest Golęczewo. W Golęczewie organizowane są questy, spotkania, wycieczki 
podczas których ten budynek straszy. Jeszcze niedawno podobna sytuacja była z dworcem PKP.  
Po wieloletnich staraniach budynek udało się odrestaurować. Dzisiaj dworzec w Golęczewie pięknie 
się prezentuje. Nadszedł czas na kolejne budynki gminne objęte ochroną konserwatora. Czas  
na remont starej remizy. Były przeprowadzone konsultacje z mieszkańcami, które pokazały  
jak ważny dla Golęczewa jest ten budynek. Budynek jest dla mieszkańców bardzo istotnym 
elementem infrastruktury w Golęczewie, ma duże znaczenie dla naszej społeczności, dla naszego 
życia społecznego. Chcemy, aby ten budynek nie straszył i się nie rozpadł. Jest też równie ważny  
dla całej Gminy Suchy Las. W czasie wspomnianych 8 lat powstał projekt, na podstawie  
którego gmina otrzymała dofinansowanie na remont. Niestety po otwarciu ofert, wciąż brakuje 
pieniędzy na remont. Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel wyraziła opinię, że to wstyd,  
że najbogatsza gmina do dziś nie wyremontowała tego zabytku. Jednak można to jeszcze zmienić  
i właśnie dzisiaj Radni mają taką możliwość. Kończąc wypowiedź, w imieniu swoim, Rady Sołeckiej, 
stowarzyszeń i mieszkańców, poprosiła Radnych o dołożenie brakujących środków. Zaapelowała,  
by nie zaprzepaścić starań i pozyskanych środków zewnętrznych na remont tego budynku. 
Radna Małgorzata Weymann przekazała, że na szczeblu samorządowym można dbać o zabytki. 
Dodała, że stara remiza tworzy wizerunek nie tylko Golęczewa, ale całej gminy. Następnie  



w imieniu swoim, Sołtys Golęczewa, Rady Sołeckiej i wszystkich mieszkańców zwróciła się  
do Radnych, aby przyjęli autopoprawkę i wnieśli brakującą kwotę do budżetu.  
Radna Joanna Radzięda przekazała, że nie jest entuzjastką przeznaczenia 2,5 miliona zł  
na - w zasadzie wybudowanie od nowa budynku remizy, która jest w takim stanie, że czeka ją 
generalny remont. Przypomniała, że w Golęczewie jest budynek szkolny, również pod nadzorem 
konserwatora, który szczęśliwie nie jest jeszcze w tak dramatycznym stanie jak omawiana remiza. 
Ten budynek czeka również rewitalizacja i przebudowa. Dodała, że z jej perspektywy, budynek 
szkolny jest zdecydowanie bardziej istotny niż remiza. 
Radna Sylwia Sawińska przyznała, że jej również trudno jest podjąć decyzję o przeznaczeniu  
2,5 miliona zł na to, żeby stworzyć kolejne miejsce spotkań mieszkańców. Z koncepcji wiadomo,  
że ma to być kolejne miejsce tuż obok świetlicy wiejskiej, gdzie mają się odbywać zajęcia dla dzieci. 
Ma tam też powstać kawiarnia, która będzie podobno serwowała swojskie ciasta, możliwość 
wypicia herbaty lub kawy, gdy dzieci będą uczestniczyły w zajęciach. Będzie to generowało 
dodatkowe koszty. To nie będzie jeden etat, ale dwa lub trzy etaty, no bo tę kawę, ktoś będzie 
musiał podawać, będzie trzeba zapewnić tej osobie miejsce pracy, urlop, chorobowe, zastępstwo 
podczas nieobecności. Ktoś będzie musiał tam sprzątać. Oprócz wspomnianych już 2,5 miliona 
będzie potrzebne dodatkowo ok. pół miliona na to, żeby tę starą remizę wyremontować, 
wyposażyć. Wyraziła opinie, żeby w tym momencie tych pieniędzy nie dokładać, rozejrzeć się  
za wyższym dofinansowaniem, zobaczyć czy rzeczywiście nie ma programów, które pozwolą na to, 
żeby pozyskać więcej środków. Dodała, że jest dużo więcej ważniejszych inwestycji do zrealizowania 
w gminie, niż kolejne miejsce do spotkań mieszkańców, zwłaszcza, że mają miejsce na to,  
by spędzać czas wolny, organizować spotkania czy zajęcia dla dzieci. 
Mieszkaniec Golęczewa Przemysław Majkowski odpowiedział, że to jest pewnego rodzaju szantaż 
mieszkańców Golęczewa i trudno jest mu zgodzić się z takim stanowiskiem. Dodał,  
że przedmówczyni kładła głównie nacisk na to, że jest to drugie miejsce spotkań stowarzyszeń  
lub kół zainteresowań, tymczasem chodzi przede wszystkim o ratowanie substancji zabytkowej. 
Przekazał, że jest kilka takich budynków, za które gmina ponosi odpowiedzialność, które z biegiem 
czasu stawały się, czy stają się ruiną. Restaurując starą remizę, ratujemy dziedzictwo narodowe. 
Mieszkaniec Golęczewa dodał, że jest zwolennikiem rewitalizacji starych budynków, że wiele osób 
remontuje je we własnym zakresie. Następnie przypomniał, że szkoła jest bardzo ważna,  
że był obiecany nowy budynek szkoły, ale obietnice spełzły na niczym. Kończąc wypowiedź 
zaapelował o ratowanie starej remizy, która jest dziedzictwem narodowym, zlokalizowanym  
we wzorcowej wsi. 
Mieszkaniec Golęczewa Sebastian Sobczak przekazał, że w jego opinii, na inwestycje gminne  
nie można patrzeć tylko przez pryzmat pieniędzy i opłacalności. Gdyby tak było,  
to nie powstawałyby inwestycje, które są ważne, a nie przynoszą zysków np. schroniska  
dla zwierząt. Remont starej remizy jest inwestycją w ludzi. To, że mieszkańcy Golęczewa mają  
już miejsca spotkań nie oznacza, że nie mogą mieć kolejnego, nie znaczy, że nie można 
wyremontować budynku, który istnieje, niszczeje i jest zabytkiem w skali gminy. To jest coś 
niepoliczalnego. Nie zgodził się ze zdaniem, że nie warto wydawać pieniędzy na starą remizę,  
a przeznaczyć je na coś innego. Dodał, że jesteśmy już w połowie drogi do tego, by wyremontować 
tę remizę i jeżeli tego nie zrobimy dzisiaj, to kiedy. Można próbować pozyskać inne środki, większe 
dotacje, a co, jeśli ich nie będzie. Miną kolejne lata i okaże się, że koszty rewitalizacji wzrosną  
z 2,5 miliona, do 5 milionów i argument, że koszty są zbyt wysokie będzie zawsze aktualny.  
Dzisiaj mamy szansę to zrobić. Mamy część środków i jest jakieś światełko w tunelu. Powinniśmy 
wykorzystać tą szansę w myśl przysłowia „kuj żelazo, póki gorące”. Mieszkaniec Golęczewa 
przypomniał, że gmina dopłaca czasami do rzeczy, które są nieopłacalne np. do transportu 



publicznego. Kończąc wypowiedź wyraził opinię, że stara remiza to jest coś, w co warto włożyć 
pieniądze, tym bardziej, że 700 tysięcy zł, chyba nie wywróci budżetu gminy do góry nogami. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że każdy ma prawo do swojej opinii,  
a w przypadku radnych prawo do decyzji w poszczególnych sprawach. Wspomniał sytuacje,  
w których sceptycznie odnosił się do projektów, a zaangażowanie i determinacja mieszkańców 
pokazały, że można podjąć odważną decyzję, podjąć ryzyko, wyłożyć zazwyczaj więcej pieniędzy, 
skorzystać ze środków, które są dostępne na rynku, środków zewnętrznych i podjąć wyzwanie, 
które łączy jakby czasy minione z dzisiejszymi. Dodał, że o „jutro” Golęczewa się nie martwi, 
bo aktywność społeczna mieszkańców północnej części gminy jest wyjątkowo duża. Działają tam 
stowarzyszenia, które prężnie działają i dbają o zabytki, zagospodarowują te zabytki  
i nic nie wskazuje na to, żeby to się zmieniło. Najlepszym przykładem jest Stary Bar w Chudowie. 
Wójt Gminy wspomniał osoby, które prężnie w tym temacie działały (Marian Bajer, Zbigniew Hącia, 
Ryszard Chruszczewski, Przemysław Majkowski). Zaapelował by zaufać ludziom, którzy chcą tworzyć 
w tym budynku przyszłość Golęczewa, zaufać tym, którzy będą wykonywali to zadanie. Dodał,  
że inwestycja będzie przeprowadzona i nadzorowana wyjątkowo skrupulatnie. Wyraził nadzieję  
i przekonanie, że Radni podejmą decyzję, która za kilkanaście miesięcy pozwoli wszystkim spotkać 
się na otwarciu, a potem już regularnie spotykać się w starej remizie - fifnej antrejce.  
Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel przekazała, że świetlica w Golęczewie prosperuje bardzo 
dobrze. Stowarzyszenia, które działają na terenie naszego Golęczewa, nie mają możliwości 
spotkania się w świetlicy, dlatego że jest tam tak dużo tam zajęć, tak dużo rzeczy się dzieje. 
Świetlica jest wykorzystywana na różne imprezy i spotkania na rzecz mieszkańców. Świetlica  
w Golęczewie, jest największa, ma największą powierzchnię użytkową, więc odbywają się w niej 
śluby, komunie i różne inne duże wydarzenia. Stara remiza też miałaby służyć mieszkańcom  
i stowarzyszeniom do spotkań, integracji i innych różnych działań.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok zwróciła uwagę na dwie rzeczy. Pierwsza - że mamy 
dofinansowanie na 900 tysięcy zł., czyli z budżetu gminnego wydamy 1,6 mln zł., a nie 2,5 mln zł. 
na rewitalizację tego budynku. I druga rzecz, proszę pamiętać o tym, że jako gmina, corocznie 
mamy program dofinansowań do zabytków prywatnych. I trochę byłoby dziwne, gdybyśmy 
dokładali osobom prywatnym pieniądze na przeprowadzanie remontów, a zabytek gminny 
pozostawilibyśmy w takim stanie jak jest. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie przyjęcia autopoprawki do budżetu, która została przedstawiona w imieniu Wójta Gminy 
przez Skarbnika Gminy Monikę Wojtaszewską. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 6: Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna.  
Przeciw – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że poprawka  
nie została przyjęta. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały budżetowej, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego, Radną Sylwię Sawińską.  



Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja nie opiniowała projektu tej uchwały, gdyż autopoprawkę o fifnej antrejce  
i o drugim zadaniu komisja dostała w dniu posiedzenia.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska otworzyła dyskusję nad uchwałą 
budżetową. 
Radna Sylwia Sawińska złożyła wniosek, o wykreślenie z budżetu zadania IBI 002024-0052, 
Złotkowo - budowa kanalizacji na ulicy Platynowej, Rodowej i Żelaznej oraz wykreślenie zadania 
IBI 002024-0026, Złotkowo - budowa chodnika łączącego ulicę Lipową ze stacją PKM. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wykreślenia z budżetu zadania IBI 002024-0052, Złotkowo - budowa kanalizacji na ulicy 
Platynowej, Rodowej i Żelaznej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński. 
Przeciw – 5: Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Robert Rozwadowski. 
Wstrzymujących się – 1: Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wykreślenia z budżetu zadania IBI 0002024-0026, Złotkowo - budowa chodnika 
łączącego ulicę Lipową ze stacją PKM. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 10: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski,  
Grzegorz Słowiński. Michał Wojtyna. 
Przeciw – 4: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Robert Rozwadowski. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
 
Radny Grzegorz Słowiński złożył wniosek, o wykreślenie zmiany w pozycji 75075075-4300, kwoty 
150 220,00 zł. z przeznaczeniem na promocję gospodarczą Gminy Suchy Las. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyjaśniła, że na samą promocję 
przeznaczono 140 220,00 zł., a 10 000,00 zł. to jest przesunięcie z innego paragrafu na kalendarze 
dla promocji. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że nie było okazji porozmawiać na Komisji  
na te ważne tematy. W zasadzie, mówiąc o opiniowaniu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową, 
w ogóle nie było okazji porozmawiać, bo ani nie padły pytania, ani nie padły propozycje tematów, 
na które moglibyśmy rozmawiać, a te propozycje zostały zawarte w projekcie. Nie padło też  
ze strony Pana Radnego uzasadnienie. Wójt Gminy dodał, że podejrzewa jaki jest powód wniosku 
oraz że chciałby, żeby o tych sprawach porozmawiać szerzej. Zapytał Radnego Grzegorza 
Słowińskiego, czy chciałby zapytać o sprawy, które planowane są przez gminę w tym zakresie. 
Kończąc wypowiedź dodał, że nie chodzi o spółkę LARG, jak pewnie myślał Radny Grzegorze 
Słowiński. 



Radny Grzegorz Słowiński Wyjaśnił, że na kwotę zwiększenia składa się kwota 140 220,00 zł.  
z przeznaczeniem na promocję gospodarczą Gminy Suchy Las. W objaśnieniach poniżej czytamy. 
Uzasadnienie do zmiany w pozycji 75075075-4300, kwota 140 220,00 zł z przeznaczeniem  
na promocję gospodarczą Gminy Suchy Las. Drugie zdanie. Powierzenie spółce LARG Gminy Suchy 
Las w okresie październik - grudzień 2024 dodatkowych zadań obejmujących – i są wymienione  
te zadania. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że nie chodzi o LARG. Chodzi o usługi 
gospodarcze, które w ramach powierzenia, w formule zryczałtowanej, bo na taką Rada Gminy 
wyraziła zgodę, realizować dla gminy, żeby przejść z formuły zlecania poszczególnych zadań,  
na formułę zryczałtowaną. Przypomniał, że swego czasu Radna Joanna Radzięda zwróciła uwagę  
na sukces gospodarczy Gminy Tarnowo Podgórne, polegający na dwukrotnym zwiększeniu 
wpływów z podatku od środków transportowych. My w tej chwili przygotowujemy coś dokładnie 
odwrotnego, zmniejszenie kwoty z wpływów z podatku od środków transportowych.  
I zanim zadacie Państwo pytanie albo zawnioskujecie, żebym udowodnił, że to właśnie spółka LARG 
spowodowała, że jeszcze jesteśmy liderem na tym rynku, to chcę Państwu powiedzieć, że te kwoty 
na pewno będą od 1,5 do 2 milionów mniejsze. Jest to związane ze stawkami, które podał minister. 
Rada Gminy będzie je przyjmowała jako prawdopodobnie obniżone. Wójt Gminy zwrócił uwagę,  
że propozycje w gminach ościennych ulegają modyfikacjom, unowocześnieniom i rozwojowi. 
Powstają spółki komunalne, powstają grupy, które są kontrahentami dla dużych firm 
transportowych. To jest właśnie przyczyna wzrostu w Tarnowie Podgórnym. Aktualnie 
przygotowujemy jako gmina, wspólnie ze spółką LARG, zlecenie na organizację kampanii,  
która na koniec roku ma wypromować, mam nadzieję przyjętą na najbliższej sesji uchwałę  
w sprawie podatków od środków transportowych. Jestem przekonany, że musimy to zrobić,  
że ten rok będzie wybitnie ważnym, jeżeli chodzi o utrzymanie tej tendencji i liderowania  
w obszarze podatków od środków transportowych. Przypomniał, że Rada Gminy zaprosiła na sesji 
prezesa spółki LARG, Wojciecha Ptaka, który w obszernym wystąpieniu, pokazał ciekawe propozycje 
w nowej strategii spółki LARG. Te spotkanie się odbywają, przygotowywane są wstępne projekty, 
które za chwilę będą aplikacjami, odbywają się spotkania gospodarcze z przedsiębiorcami, 
szkolenia, Larg office trwa, rozwija się, to wszystko się dzieje, a my (gmina) proponujemy Państwu 
zapewnienie środków na realizację usług. Dlatego powiedziałem, że nie chodzi o LARG, a o gminę,  
o tę część, która dotyczy rozwoju gospodarczego, utrzymania pewnego poziomu dla mikro i małych 
przedsiębiorstw, co zawsze było ważne dla naszej gminy, dlatego że gmina nie jest gminą molochów 
finansowych, które płacą miliony podatków, tylko składa się z ponad 4 tysięcy podmiotów,  
które płacą małe i średnie podatki i to wpływa na nasz niemały budżet. Wójt Gminy dodał, że zrobi 
wszystko, żeby tę tendencję utrzymać. Następnie zaapelował, żeby pozostawić spółkę LARG, 
działającą kilkanaście lat, która wykonała mnóstwo usług i przyniosła określone efekty  
oraz żeby pozostawić tę kwotę w budżecie gminy. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wykreślenia w pozycji 75075075-4300, kwoty 150 220,00 zł. z przeznaczeniem  
na promocję gospodarczą Gminy Suchy Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński.  
Przeciw – 6: Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Sołtys Wsi Zielątkowo Łukasz Kaczmarek przekazał prośbę do Radnych Rady Gminy, o zdjęcie  
z budżetu pozycji IBI 0002024 0047 i IBI 0002024 0047 oraz poprosił o pozostawieniem  
tych pieniędzy dla Zielątkowa. 
Radna Joanna Radzięda na prośbę sołtys Wsi Zielątkowo Łukasza Kaczmarka, złożyła wniosek  
o wykreślenie tych dwóch pozycji z budżetu. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok wyjaśniła, że ani wykreślenie, ani zostawienie  
tej pozycji niczego nie zmieni, ponieważ ta pozycja mówi tylko o tym, że tych środków w tym roku 
nie będziemy wydatkować, ponieważ tworząc budżet tegoroczny wskazywaliśmy, że ścieżka 
rowerowa z Golęczewa do Zielątkowa jest zaplanowana w formule „zaprojektuj i wybuduj”  
i zaplanowana jest w ramach finansowania ZIT na rok 2025. W związku z tym, pozostawianie  
200 tysięcy dzisiaj, jest niepotrzebnym pozostawianiem środków na coś, co i tak się nie wydarzy,  
bo my w tej chwili składamy wniosek do wniosku metropolitalnego razem z innymi gminami  
na dofinansowanie, które będzie udzielone dopiero w przyszłym roku i dopiero w przyszłym roku 
zaczniemy realizację tego zadania. Jeżeli chodzi o drugi wniosek, czyli ułożenie płyt drogowych  
na ulicy Pogodnej, w ulicy Sportowej, informowaliśmy, że Aquanet planuje inwestycje w wykonaniu 
wodociągu. W związku z tym układanie dzisiaj płyt po to, żeby Aquanet zdjął te płyty i na nowo 
układał jest irracjonalny. Nie mówiąc o tym, że w tym miejscu, na tym odcinku ulicy Pogodnej  
nie ma żadnego domu, a połowa tej drogi to są puste działki, a teren po drugiej stronie,  
to jest szczere pole. Więc układanie tych płyt, a potem ich zdejmowanie jest po prostu 
nieekonomiczne.  
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska wyjaśniła, że jeżeli został złożony wniosek o wykreślenie 
zmiany, która jest w budżecie, czyli zostawimy 200 tysięcy zł. na ścieżkę (zadanie 0047), a obok  
w kolumnie jest uzasadnienie do tej zmiany, że to zadanie zostaje wprowadzone do WPF na lata 
2025-2026 w zupełnie innej kwocie i to zadanie też składamy, tak będzie w ZIT, będzie 
dofinansowane środkami unijnymi. Następnie zapytała, czy wniosek o wykreślenie tej zmiany 
dotyczy również wykreślenie zmiany w WPF. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyjaśniła, że to dotyczy  
tej zmiany, która dotyczy zmiany budżetowej. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że w ten sposób tworzymy finansowanie 
równoległe, czyli finansowanie, które będzie na papierze w tym roku, a będziemy wprowadzali  
te kwoty i tak w okresach przyszłych po to, żeby racjonalność wykonania była zagwarantowana  
w dokumentach finansowych, w prognozie i w budżecie, dlatego będziemy występowali  
z takim wnioskiem do Państwa, z taką propozycją w projekcie budżetu. A jeżeli chodzi o drogę 
płytową, to od razu Państwu powiem, że nie wykonam tego zadania, bo uważam  
to za nieracjonalne, a swoją decyzję będę uznawał za racjonalną, bo nie pozwolę na układanie płyt 
w marcu, żeby w kwietniu Aquanet wchodził, zrywał te płyty i budował wodociąg. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że mamy możliwość, 
przesunięcia tego zadania na przyszły rok i zapytała, dlaczego Rada Gminy nie może go przesunąć. 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska wyjaśniła - żeby wydatek mógł być wydatkiem 
niewygasającym, to musi do końca grudnia zostać zakończona procedura wyboru wykonawcy, 
obojętnie czy to jest przetarg, czy konkurs ofert, musi być podpisana umowa lub zlecenie  
na wykonanie zadania, z terminem realizacji do 30 czerwca kolejnego roku budżetowego. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przypomniał, że gmina jest akcjonariuszem spółki 
Aquanet. To bardzo prężna, znakomita firma, w której jesteśmy od wielu lat. Dodał, że wadą  
tej dużej, bardzo zhierarchizowanej, sformalizowanej firmy, jest długotrwałe wykonywanie zadań, 
które trwa wiele miesięcy. Przekazał, że wczoraj odbywała się w KIO rozprawa z powództwa jednej 



z firm, która startowała w przetargu na budowę kanalizacji sanitarnej w Suchym Lesie.  
Po orzeczeniu KIO będzie musiał minąć kolejny okres, gdzie inna firma ma prawo złożyć odwołanie 
od decyzji KIO w tej sprawie. Aquanet przyjmuje zazwyczaj 45 dni na oczekiwanie reakcji rynku  
na rozstrzygnięcie KIO. Te inwestycje będą na pewno realizowane, ale zawsze są realizowane  
z dużym opóźnieniem. Mówienie dzisiaj o tym, że nawet gdyby formalnie była możliwość 
wrzucenia tego do wydatków niewygasających, będzie rodziło obawy, czy to nie będzie jednak 
później realizowane i czy nasza koncepcja się powiedzie. Kończąc wypowiedź Wójt Gminy 
poinformował, że płyty będą możliwe do położenia w tej drodze, ale po zbudowaniu wodociągu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wykreślenia zmiany w pozycji IBI-000-2024-0047. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński.  
Przeciw – 6: Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wykreślenia zmiany w pozycji IBI-000-2024-0049. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński.  
Przeciw – 6: Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
Radny Jarosław Dudkiewicz złożył wniosek o wykreślenie pozycji IBI 0002024 0022 - budowa 
chodnika pomiędzy przystankiem autobusowym na ulicy Sosnowej wraz z przejściami dla pieszych. 
Dodał, że mieszkańcy bardzo na ten chodnik czekają, a można go wykonać w kilka tygodni.  
Wyraził również opinię, że jest szansa, żeby to zrealizować jeszcze w tym roku oraz zaapelował o to, 
by nie przesuwać środków na przyszły rok i poprosił o poparcie wniosku. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że chętnie skorzysta z usług Radnego 
Jarosława Dutkiewicza, jeżeli jest w stanie zagwarantować, że w tym roku, w ciągu kilku tygodni 
wykona projekt i realizację tego chodnika. Proszę złożyć ofertę, ja to mówię bardzo poważnie, 
ponieważ przygotowujemy materiały. Dodała, że Radni usuwając tę inwestycję z budżetu,  
w momencie, kiedy będzie ogłoszone postępowanie, przygotowane materiały sprawią,  
że nie będzie można tego zrealizować szybko. Zaczniemy dopiero na wiosnę w przyszłym roku 
i chodnik będzie gotowy dopiero za rok albo półtora. Dodała też, że będzie taką informację 
przekazywać mieszkańcom, że to na wniosek Radnych nie będą mieli tego chodnika w najbliższym 
czasie, bo nie będzie można dalej procedury prowadzić.  
Radny Jarosław Dudkiewicz zapytał, czy informacje, które Radni uzyskali w sierpniu i wrześniu,  
że działania projektowe się w tej materii rozpoczęły nie są zgodne z prawdą. Dodał, że to zadanie, 
istnieje od początku roku. 



Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że nie wie o jakich działaniach 
projektowych mówi Radny Jarosław Dutkiewicz, bo nie ogłoszono jeszcze postępowania. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski przestrzegł Radnego Jarosława 
Dudkiewicza, żeby tego zadania nie wykonywał na prośbę Pani Wicewójt, ponieważ straci mandat 
Radnego. 
Radna Sylwia Sawińska przekazała, że urząd wie na samym początku roku, kiedy dane zadanie 
będzie chciał realizować i to jego zadaniem jest rozplanowanie pracy tak, żeby działać zgodnie  
z harmonogramem. Zaplanowano tę inwestycję do realizacji w trzecim kwartale. Przekazała,  
że Radni mają informacje o tym, że inwestycja w danym kwartale ma być realizowana. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że aktualnie rozpoczynamy procedurę 
dotyczącą projektowania i nie ma żadnej szansy, żeby zrealizować tą inwestycję w tak krótkim 
czasie. Dodał, że Radni mogą poddać to ocenie wtedy, kiedy będzie opiniowanie i wykonanie 
budżetu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że zgodziłaby się  
z Wójtem Gminy, gdyby to dotyczyło 2 pozycji z budżetu planowanego na rok 2023, a nie 22. 
Gdyby to były 2 pozycje, to wniosków Radnych by nie było.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że ta inwestycja wymaga czasu i dla zakresu 
projektowego i dla zakresu wykonawczego. I w tak krótkim czasie, o którym mówił Radny Jarosław 
Dudkiewicz jako budowlaniec, a Pani Wicewójt jako budowlaniec mu odpowiadała,  
nie ma możliwości, żeby ją zrealizować.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła przerwę techniczną. 
 
Przerwa (04:09:22 *) 
Wznowienie obrad (04:17:20 *) 
 
Radny Jarosław Dudkiewicz poprosił, żeby tę pozycję zostawić w budżecie zakładając nawet,  
że nie będzie szansy zakończenia działań projektowych w tym roku. Poprosił, żeby zrobić wszystko, 
żeby można było ruszyć z pracami jak najszybciej, bo ludzie bardzo czekają na ten chodnik. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że wniosek został złożony dlatego,  
że wiemy, że nie mamy szansy tego zadania w całości zrealizować. Żeby móc podpisać umowę  
z wykonawcą, gdzie termin realizacji w formule zaprojektuj i wybuduj nie będzie dwumiesięczny,  
to musimy te środki mieć w przyszłym roku, co nie oznacza, że projektowo nie zaczniemy. 
Wyjaśniła, że plan postępowań zamówień publicznych ma w swoich kolumnach i nazwach  
tych kolumn jedną, która się nazywa przewidywany termin wszczęcia postępowania. Nie oznacza 
on rygoru czasowego, jest to tylko przewidywany termin wszczęcia.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnego Jarosława Dutkiewicza – wykreślenie zmiany w zadaniu  
 IBI 0002024 0022. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński.  
Przeciw – 4: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Robert Rozwadowski. 
Wstrzymujących się – 2: Małgorzata Weymann, Michał Wojtyna. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
 



Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel przekazała, że na Sali są jeszcze mieszkańcy Golęczewa, 
którzy są bardzo zainteresowani wnioskami IRK 0002024-0043 i IRK 0002024-0007. Poprosiła 
Radnych, aby przeszli do omawiania tych wniosków. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska oznajmiła, że jeżeli mieszkańcy 
czekają specjalnie na to, to jak najbardziej. Poprosiła o przedstawienie tematu Sołtys Golęczewa 
Katarzynę Kachel. 
Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel przekazała, że jeśli chodzi o infrastrukturę naziemną 
terenu przy ulicy Strażackiej, to od 2019 roku cały czas zmierza w kierunku, żeby to miejsce stało 
się miejscem rekreacji dla mieszkańców Golęczewa. Poprosiła Radnych o zwiększenie środków 
na realizację projektu i podjęcie decyzji na dzisiejszej sesji Rady Gminy (po otwarciu ofert okazało 
się, że niestety tych pieniędzy było zabezpieczonych za mało). Omówiła w skrócie przebieg zdarzeń 
od momentu, kiedy rozpoczęto działania w 2019 roku, do tego roku włącznie. Przekazała,  
że mieszkańcy starali się, żeby powstało to upragnione miejsce do rekreacji dla mieszkańców 
Golęczewa, umożliwiające rozwój ich dzieciom, młodzieży i im samym. Pieniądze na ten projekt,  
a także zakup elementów zgodnie z planem projektu, sołectwo umieszczało w funduszu 
pobudzania aktywności obywatelskiej od 2020 roku. Budżet Sołectwa Golęczewo wynosi  
ok. 50-60 tysięcy złotych rocznie. Średnio przekazywano na ten cel około 30 tysięcy rocznie.  
W 2019 roku podjęto decyzje o stworzeniu miejsca spotkań, rekreacji i zabaw dla mieszkańców. 
Odbywały się konsultacje z mieszkańcami, spotkania z dziećmi, rodzicami, stowarzyszeniami,  
żeby jak najlepiej poznać ich potrzeby. W 2020 roku w funduszu zabezpieczono 8 tysięcy złotych  
na zakup i wymianę zabawek na placu zabaw (zakupiono wówczas nową zabawkę, przeniesiono 
stół do tenisa stołowego poza teren placu i przeniesiono wiatę nad piaskownicę, żeby dzieci  
w komfortowych warunkach mogły z niej korzystać). W 2021 roku zabezpieczono 25 tys. złotych. 
Zakupiono wówczas dwa urządzenia do siłowni zewnętrznej. Wykonano projekt zagospodarowania 
terenu, zakupiono urządzenia do ćwiczeń. Rozpoczęto działania, aby zgodnie z projektem na placu 
postawiono nową szatnię dla piłkarzy (udało się to w roku 2023 z dofinansowaniem z projektu 
szatnia na medal). W roku 2022 zabezpieczono około 40 tysięcy złotych. Zakupiono wówczas 
„tyrolkę”, która została sfinansowana ze środków z budżetu centralnego. Zakupiono grę „piłkarzyki 
zewnętrzne”, kosze na śmieci, ławki. W tym roku udało się przy pomocy LGD Krainy Trzech Rzek 
pozyskać wiatę rowerową z urządzeniem do naprawy rowerów i ławkami (koszt ok. 50 tys. złotych). 
W 2023 roku zabezpieczono w budżecie około 30 tysięcy złotych. Zakupiono urządzenie do grilla, 
paleniska, kolejne ławki, kosze na śmieci, rampę dla użytkowników rolek i deskorolek.  
W roku 2024 zabezpieczono około 30 tysięcy złotych. Wykonano szczegółowy projekt zieleni,  
z uwzględnieniem projektu placu do rekreacji i sportu. Zakupiono kolejne ławki, stojaki na rowery 
i kosze na śmieci. Zabezpieczono też środki na ścieżkę sensoryczną. Od roku 2021, co roku 
wnioskowano o zabezpieczenie środków w budżecie centralnym, na wykonanie zgodnie  
z projektem alejek, parkingów ażurowych, zieleni, ścieżek sensorycznych, ścieżki asfaltowej wokół 
placu zabaw - niestety bezskutecznie. Odpowiadano, że jak pojawi się możliwość pozyskania 
pieniędzy na realizację, to resztę się dołoży z budżetu. No i w tym roku to się zadziało.  
Jest dofinansowanie z konkursu. Na przedostatniej sesji Radni dołożyli jeszcze pieniądze,  
choć nie tyle, o ile było wnioskowane. Po otwarciu ofert okazało się, że projekt inwestorski był niżej 
zaplanowany niż wykonawczy i brakuje około 150 tysięcy złotych. Sołtys Katarzyna Kachel poprosiła 
Radnych, by mając na uwadze wieloletnie starania mieszkańców Golęczewa dołożyli środków. 
Zaapelowała, by nie pozwolić, żeby zaangażowanie i wydane dotychczas pieniądze poszły  
na marne.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska podziękowała za przedstawienie 
historii zadań lokalnych w Golęczewie. Przekazała, że popiera takie wnioski, w których partycypują 
mieszkańcy.  



Sołtys Wsi Złotkowo Sylwia Sawińska wyraziła opinię, że Radni powinni przyjąć ten wniosek. 
Mieszkańcy bardzo dużo czasu i energii włożyli w to, żeby to miejsce tak wyglądało. Poprosiła  
o poparcie wniosku Sołtysa Golęczewa. 
Radna Joanna Radzięda poprosiła o wykreślenie zmniejszenia środków o 400 tysięcy zł na zadaniu 
IBI WPF 2017 0006 i wykreślenie zmniejszenia środków o 400 tysięcy IBI WPF **** 0010. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok zwróciła uwagę, że jesteśmy w tej chwili na etapie 
otwarcia ofert od projektantów (oferentów), którzy złożyli oferty na oba zadania. Jeśli nie będzie 
środków zabezpieczonych na lata 2025 i 2026 na projektowanie, to nie będziemy mogli podpisać 
umów z projektantami, którzy to postępowanie przetargowe wygrają.  
Radna Sylwia Sawińska zapytała, czy ruszając budżet, ruszamy też WPF. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyjaśniła, że w WPF mamy  
300 tysięcy zł. na rok 2025 i 100 tysięcy zł. na rok 2026. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że skoro mamy pieniądze w tym roku  
w kwocie za dłużej do tego, żeby zrealizować to zadanie, to jaki jest sens dokładania pieniędzy. 
Powinno się przesuwać te, które mamy. Zostawiamy znaczną część środków, które mamy 
zaplanowane w tym roku po to, żeby dublować te wydatki. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że właśnie  
nie musimy ich przesuwać w WPF, bo tam mamy te środki. Mamy środki na 2025 i na 2026,  
stąd wniosek Radnej Joanny Radziędy o wykreślenie zmiany w kwocie 400 tysięcy zł. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnej Joanny Radziędy – wykreślenie zmiany w zadaniu  
IBI-WPF-2017-0006. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 10: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski,  
Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna.  
Przeciw – 4: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Robert Rozwadowski. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku Radnej Joanny Radziędy – wykreślenie zmiany w zadaniu  
IBI-WPF-****-0010. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 9: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, 
Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna.  
Przeciw – 4: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak, Robert Rozwadowski. 
Wstrzymujących się – 1: Małgorzata Weymann. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała Panią Wicewójt  
o zadanie IBI WPF 2023-0001, czyli parking Chludowo. Jak wygląda sytuacja po zebraniu ofert  
na to zadanie. 



Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że otwarcie ofert nastąpiło wczoraj. Mamy 
dziewięć ofert. Najniższa na kwotę 657 286,82 zł. Najwyższa na kwotę 1 141 000,00 zł. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że w tym zadaniu 
mamy również zmianę. Mamy kwotę 780 tysięcy zł. przeniesione do WPF, a zmniejszenie  
na zadaniu w tym roku 341 300,00 zł. Do rozstrzygnięcia potrzebujemy do tej najniższej oferty 
około 100 tysięcy złotych.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przypomniała, że to co jest w propozycji do zmiany 
budżetowej wynikało z kosztorysu ofertowego (inwestorskiego). Dołożenie do najniższej oferty  
jest obarczone pewnym ryzykiem, bo w momencie, kiedy się okaże, że najniższa oferta  
jest niewystarczająca albo z powodu formalnego wykonawca zostanie odrzucony, to już nie będzie 
szansy na procedowanie dalej. Zasugerowała, żeby Radni nie szli w kierunku zwiększania do kwoty 
najniższej, a raczej do trzech najniższych ofert, plus nadzór inwestorski, bo nie jest uwzględniony,  
a na to też trzeba mieć finansowanie. Trzecia najniższa oferta to 761 tysięcy zł. Łącznie z nadzorem 
to ok. 800 tysięcy złotych, żeby była pewność, że będzie można zrealizować zadanie. 
Radna Sylwia Sawińska zapytała, z czego wynika tak wysoka kwota na ten parking, bo kwota  
800 tysięcy zł. wydaje jej się bardzo wysoka.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że parking jest przewidziany  
dla samochodów osobowych. 
Radny Jarosław Dudkiewicz zapytał o sposób tworzenia tych kosztorysów oraz o to, czy istnieje 
system ich weryfikacji. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że projektant projektuje zgodnie ze swoją 
wiedzą techniczną i posiadanymi uprawnieniami. W tym wypadku był projektant drogowy,  
była osoba zajmująca się zielenią. Była zrobiona inwentaryzacja, jest zrobiony kosztorys  
i jest oświetlenie zaplanowane. Każdy z projektantów wykonuje kosztorys w swojej części  
według KNR. Wszystko jest normatywne. Możemy dyskutować na temat czy oprawa jest za 200 zł, 
czy jest za 300,00 zł. Wcinka drzew kosztuje tyle, ile kosztuje według KNR, podbudowa pod parking 
na terenie, na danej kategorii gruntu jest określona zgodnie z przepisami. Weryfikując kosztorysy 
możemy zweryfikować ilości, czy się projektant nie pomylił, natomiast pod względem 
merytorycznym odpowiedzialność jest po stronie projektanta.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyraziła opinie, warto zadać 
sobie pytanie o zasadność robienia parkingu na 33 samochody, który miałby kosztować 800 tys. 
złotych. Mamy dołożenie do zadania budowę sieci wodociągowej wzdłuż ulicy Biedruszczanej  
w Chludowie jeszcze. Mamy jeszcze projekt modernizacji budynku starej szkoły, która też nie wiemy 
jeszcze, ile nas będzie kosztować. Podjazd do ośrodka zdrowia to jest również zadanie w Chludowie, 
Powstaje pytanie, czy na przykład sieć wodociągowa nie jest bardziej istotna, bo w moim odczuciu 
jest zdecydowanie bardziej.  
Sołtys Wsi Chludowo Marek Piechowiak poinformował Radnych, żeby nie sugerowali się nazwą 
ulicy (Kościelna), że to nie jest parking wyłącznie do kościoła, chociaż będzie w tym celu 
wykorzystywany, kiedy odbywają się nabożeństwa w kościele. Dla autobusu przejazd ulicą 
Kościelną (gdy auta są zaparkowane na ulicy) jest praktycznie niemożliwy. Parking będzie 
wykorzystywany do przedszkola (aktualnie dzieci są wysadzane na ulicy, bo parking  
przy przedszkolu jest bardzo mały). Dodał, że jest tam niebezpiecznie i nie brałby w ogóle  
pod uwagę takiej możliwości, że ten parking może nie powstać, a odłożenie budowy na pewno  
nie będzie odpowiedzialną decyzją.  
Radny Michał Wojtyna podkreślił, że temat parkingu toczy się kolejną kadencję i poprosił Radnych 
o rozwagę podczas głosowania. Za jakiś czas może kosztować 1,5 mln, a teraz możemy dołożyć 100 
albo 200 tysięcy zł. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała, że gdyby to było  
100 tysięcy to pewnie byśmy się nie zastanawiali, ale ten parking zabezpieczony jest w budżecie  
na ponad milion złotych. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera zwrócił uwagę na dużą zbieżność cenową wszystkich 
ofert. Wszystkie firmy podały podobne ceny (od ok. 700 tysięcy do nieco ponad milion zł.) Dodał, 
że nie ustalamy ceny tej inwestycji, tylko tworzymy pewien limit, do którego można zaciągnąć 
zobowiązanie na realizację tej inwestycji. Podamy Państwu informację, kiedy odbiór będzie i można 
wtedy sprawdzić, czy nie ma granitowych krawężników, czy nie ma lamp z brązu albo czegoś  
co mogłoby Państwa zdenerwować. Robimy to w standardzie, w oparciu o specjalistów drogowców. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zaproponowała, żeby zostawić 
750 tysięcy na to zadanie, a stosowny wniosek złoży do WPF o zwiększenie na przyszły rok,  
bo realizacja tego zadania zakończy się prawdopodobnie w przyszłym roku.  
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera wyraził opinię, że propozycja Przewodniczącej Rady 
Gminy niestety wskazuje, że jedyną ofertą do przyjęcia jest ta najniższa. Dodał, że bez nadzoru  
tej inwestycji nie będziemy realizowali. Zaproponował, by skorygować to chociaż o 20 tysięcy,  
by w razie wyeliminowania najtańszej oferty, można było skorzystać z kolejnej. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zaproponowała,  
dla zabezpieczenia 780 tysięcy zł. Następnie zapytała Skarbnika Gminy, o kwoty,  
które są zabezpieczone do podpisania umowy - zadanie ZIT WPF 2024-0001, to jest zmiana 
dotycząca zrównoważonej mobilności miejskiej w Metropolii Poznań - etap pierwszy - Suchy Las 
projekt ścieżki rowerowej wzdłuż ulicy Poziomkowej, od Stefańskiego do Szkolnej. W WPF - 
zrównoważona mobilność 2 miliony na 2025 rok i 2 167 860,00 na 2026 rok. Następnie zadała 
pytanie Pani Wicewójt, czy ogłoszono już przetarg na zadanie IBI 00 2024 0061 Chludowo - projekt 
modernizacji budynku starej szkoły. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że jest projekt modernizacji połączonej  
z remontem oraz przebudowy. Założenie jest takie, żeby uniezależnić wejście na mieszkania  
na piętrze, żeby można było korzystać niezależnie zarówno z części parterowej usługowej  
(biblioteka) oraz mieszkalnej. Dodatkowo jest jeszcze przebicie między częścią obecnie użytkowaną 
przez bibliotekę, a przestrzenią, która uległa spaleniu, żeby powierzchnie biblioteki powiększyć.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przypomniała, że podczas 
analizowania inwestycji majątkowych, była mowa o pozyskaniu środków zewnętrznych  
na to zadanie. Referat Zamówień Publicznych i Środków Zewnętrznych planował dofinansowanie 
dla tej inwestycji, jednakże z uwagi na ratio powierzchni, czyli stosunku całkowitej powierzchni 
użytkowej budynku, do powierzchni użytkowej przeznaczonej na działalność kulturalną, wyklucza 
gminę z możliwości ubiegania się o środki zewnętrzne. Nie zmienia to faktu, że będą podejmować 
działania, aby środki pozyskać.  
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przekazała, że to co jest w budżecie wynika z szacunku, 
wykonanego przez pracownię architektoniczną. Zweryfikowano wszystkie elementy wynikające  
z rozmów z obecnymi użytkownikami i zapoznano się z dokumentacją archiwalną. Oszacowano,  
ile środków powinniśmy zabezpieczyć. Potwierdziła, że szukamy środków zewnętrznych do każdej 
inwestycji. 
Radna Joanna Radzięda zapytała o dofinansowanie projektu „Bo książki warto czytać - 
modernizacja zabytkowej biblioteki w Chludowie Gmina Suchy Las”, o które chciała się ubiegać 
gmina. Zapytała, kiedy, gdzie i w jakim gronie odbywają się konsultacje, gdyż mieszkańcy  
są zachęcani do podpisywania się „w ciemno” na liście poparcia. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok przypomniała, że przekazywała Sołtysom i Radnym  
z Golęczewa, Zielątkowa i Chludowa informacje, że w ramach konkursu, do którego chcieliśmy 
startować dodatkowo punktowane jest poparcie społeczne. Wydrukowano listy poparcia,  



aby mieszkańcy wsi (Golęczewa, Zielątkowa i Chludowa), którzy najczęściej korzystają z biblioteki  
w Chludowie, wypowiedzieli się w tym temacie. Taki jest cel zbierania tych podpisów.  
Nie było obowiązku podpisywania się. 
Radna Joanna Radzięda zapytała, czy informacja o wspomnianych konsultacjach była ogłoszona 
publicznie (na stronie urzędu) i że chętni do podpisania mogą się zgłaszać do sołtysów, 
przewodniczących, ewentualnie innych lokalnych liderów. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok powtórzyła, że informacje przekazała sołtysom  
i Radnym, z prośbą o zebranie podpisów od osób, które popierają inicjatywę. 
Radny Jarosław Dudkiewicz poprosił o wyjaśnienie pozycji 909 0095 4300 - środki przeznaczone  
na zadanie - demontaż masztów radiowych na budynkach gminnych. Są to nieczynne maszty 
radiowe stwarzające bezpośrednie zagrożenie dla zdrowia i życia. Zwiększenie o 128 tys. zł. Zapytał, 
co to są za instalacje i czyją są własnością. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przypomniał, że ok. 10 lat temu gmina wystartowała  
w programie dotyczącym wykluczenia cyfrowego. Można było otrzymać dla stu gospodarstw 
domowych wykluczonych cyfrowo, komputery z oprogramowaniem. Projekt prowadzony był  
przez spółkę komunalną GCI, OPS i jeden z referatów. Wytypowano gospodarstwa domowe 
wykluczone cyfrowo. Wszystko działało w oparciu o maszty, które zostały zainstalowane  
w większości na budynkach komunalnych. Tych masztów było 17. Część została zdemontowana 
własnym sumptem. Okres trwałości minął, komputery przeszły na własność osób, które otrzymały  
te komputery (takie były założenia tego programu) i zostały maszty. Maszty dosyć szybko uległy 
zdegradowaniu technicznemu i wielokrotnie przymierzaliśmy się do tego, żeby je usunąć.  
Jeden incydent spowodował, że podjęto decyzję o ich usunięciu. Wydaje się, że jest to duża kwota, 
ale będzie konieczność zastosowania wysięgników, w kilku przypadkach będzie usługa dekarska,  
bo one są zamontowane w dachach, wprowadzenie czasowej organizacji ruchu itd. Występujemy 
do Rady Gminy z wnioskiem o środki, żeby ten temat zakończyć, powodem jest bezpieczeństwo 
mieszkańców.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska podziękowała za wyjaśnienie  
i zarządziła głosowanie w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej  
na rok 2024. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
numer VI/59/24 została podjęta. 
 

Ad. 7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2024-2050 (05:07:31 *). 
 

Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przedstawiła autopoprawkę do projektu zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej dotyczącą dwóch zadań.  
1. W przedsięwzięciach majątkowych: zadanie nr POL-000-2024-0005 pod nazwą „Zachowanie 
dziedzictwa kulturowego wzorcowej wsi Golęczewo, gmina Suchy Las, poprzez rewitalizację 
budynku dawnej remizy strażackiej” - zwiększenie łącznych nakładów o kwotę 700 tys. zł.,  
w tym zmniejszenie w roku 2024 kwoty 900 tys. zł. do kwoty 0,00 zł. i zaplanowanie w roku 2025 



kwoty 2,5 mln zł. (jest w WPF 900 tys. w roku 2024 i w roku 2025). Kwota 2,5 mln zł wynika z oferty 
wykonawcy.  
2. Zadanie nr IBI-WPF-2024-0008 pod nazwą „Chludowo - budowa sieci wodociągowej na odcinku 
pomiędzy ul. Biedruszczaną, a Chojnicką, w ul. Leśnej” – zmniejszenie wydatków w roku 2024  
z kwoty 300 tys. zł. do kwoty 0,00 zł. i zaplanowanie kwoty 400 tys. zł. w roku 2025. Konieczność 
zwiększenia wydatków wynika z oferty złożonej przez wykonawcę. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że pomimo 
faktu, że Rada Gminy odrzuciła autopoprawkę do budżetu, to proponuje przyjąć tę autopoprawkę 
do WPF.  
Radna Małgorzata Weymann dopytywała, czy nawet jeśli Rada Gminy nie przyjęła tego do budżetu 
to ma teraz szansę przyjąć Chludowo, żeby nie straciło, do WPF-u, bo w autopoprawce tamtej było. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyjaśniła, że Radni muszą  
ją przyjąć, żeby móc uwzględnić to drugie zadanie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wprowadzenia autopoprawki Wójta Gminy nr 1 do WPF. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka 
została przyjęta. 
 
Skarbnik Gminy Monika Wojtaszewska przedstawiła kolejną autopoprawkę do projektu zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej. Autopoprawka numer 2 dotycząca zadania – „budowa chodnika 
łączącego ulicę Lipową ze stacją PKM w Złotkowie”. Wyjaśniła, że Wójt Gminy wnioskuje o ujęcie  
tej inwestycji na lata 2024-2025, a co za tym idzie, musi być wprowadzana do WPF-u. W budżecie 
mamy obecnie 250 tysięcy zł. i wniosek jest o zwiększenie nakładów do kwoty 600 tysięcy złotych, 
która obejmuje dwie pierwsze oferty (zwiększenie o kwotę 350 tysięcy złotych na rok 2025, 
dotyczącą dwóch zadań).  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wprowadzenia autopoprawki Wójta Gminy nr 2 do WPF. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że autopoprawka 
została przyjęta. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska złożyła wniosek o zdjęcie zadania 
nr 1 z autopoprawki nr 1. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku o zdjęcie zadania nr 1 z autopoprawki nr 1. 



➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 8: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Radosław Banaszak,  
Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Krzysztof Łączkowski, Grzegorz Słowiński.  
Przeciw – 6: Małgorzata Weymann, Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Robert Rozwadowski, Michał Wojtyna. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
 
Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel przekazała, że chciała zabrać głos zanim Radni głosowali, 
bo nie zrozumiała, jak to jest możliwe, że autopoprawka została przyjęta, a po jej przyjęciu, 
wykreśla się z niej zadanie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyjaśniła, że w autopoprawce 
są po dwa zadania, a to drugie zadanie jest do rozszerzenia na 2025 rok i dlatego autopoprawka 
została wprowadzona do WPF. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska złożyła wniosek do zadania nr 2  
z autopoprawki nr 1, o zaplanowanie kwoty 400 tysięcy złotych w roku 2025. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie wniosku do zadania nr 2 z autopoprawki nr 1, o zaplanowanie kwoty 400 tysięcy złotych 
w roku 2025. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 12: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, 
Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 2: Andrzej Bartkowiak, Michał Dziedzic. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że wniosek został 
przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  
na lata 2024-2050. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VI/60/24 została podjęta. 
 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego na rok 2025 
(05:21:47 *). 
 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska wyjaśniła, że pomoc finansowa 
dotyczy dwóch etatów pracowników Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Poznaniu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną 
Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego  
na rok 2025. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VI/61/24 została podjęta. 
 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 2025 dla gminnego zakładu 
budżetowego (05:23:03 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja nie opiniowała projekt tej uchwały. 
Radny Radosław Banaszak poinformował, że pozycja dziesiąta, konsultowana była z Dyrektor 
Gminnego Ośrodka Sportu Katarzyną Kustoń, a konsultacje dotyczyły metrażu (1949,92 m2).  
W latach ubiegłych ten metraż wynosił 1823-1824 m2. Metraż wzrósł ze względu na to,  
że dokonano rzeczywistego pomiaru.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie stawek dotacji przedmiotowych na rok 2025 dla gminnego 
zakładu budżetowego. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VI/62/24 została podjęta. 
 

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  
na rok 2025 (05:25:34 *). 
 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości  
na rok 2025. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, 
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna. 
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VI/63/24 została podjęta. 
 

Ad. 11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację 
przedsięwzięcia pn.: „Budowa zielonych przystanków komunikacji publicznej w gminie  
Suchy Las” (05:26:33 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego,  
Radną Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację 
przedsięwzięcia pn.: „Budowa zielonych przystanków komunikacji publicznej w gminie  
Suchy Las”. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna.  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VI/64/24 została podjęta. 
 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las  
z Organizacjami Pozarządowymi oraz z podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  
z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025 
(05:28:06 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych  
Radną Joannę Radziędę.  



Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda 
przekazała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie, pozytywnie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zapytała, czy były zmiany  
lub jakieś uwzględnienia propozycji NGO-sów. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda 
poinformowała, że zmiany w stosunku do zeszłorocznego programu są kosmetyczne. Na plus należy 
odnotować, że urząd przewidział w kalkulacjach fakt podwyżek płacy minimalnej, podwyżek 
składek i na to znalazły się środki w budżecie. Złożono cztery uwagi do programu, z czego trzy 
zostały wprowadzone. 
Prezeska Stowarzyszenia Lokalni w Gminie Suchy Las Anna Ohirko przekazała, że na spotkaniu 
dotyczącym projektu programu współpracy gminy z organizacjami pozarządowymi nie było 
Radnych. Odbyła się tam dosyć ciekawa dyskusja właśnie na temat pełnego oskładkowania umów 
zleceń, na których przede wszystkim pracują stowarzyszenia, szczególnie te, które zatrudniają dużo 
trenerów, trenerek, instruktorów, instruktorek. Przedstawiciele stowarzyszeń rozmawiali i myśleli, 
że być może odbędzie się jakaś Komisja Kultury, Oświaty, Sportu i Spraw Społecznych. Dodała,  
że jest zaniepokojona faktem, że Przewodnicząca Komisji nie dopilnowała, by na BIP pojawiła się 
data spotkania, a o tym, że się odbyło dowiedziała się od koleżeństwa. Następnie zapytała, 
w jaki sposób Komisja poda jakieś rozwiązania. Nie znamy dokładnie terminu wprowadzenia,  
a jest to jest kamień milowy, jeżeli chodzi o KPO. Mówi się o pierwszym kwartale, natomiast  
żeby zaprojektować wnioski roczne, szczególnie dla stowarzyszeń, które działają w trybie ciągłym, 
jest to trudne, żeby tak zaprojektować wniosek, żeby starczyło (jeżeli to wejdzie od stycznia) 
albo nie trzeba było oddawać (jeżeli to wejdzie np. od marca, albo jeszcze później). Jest to o tyle 
ważne, że w chwili, kiedy w historii stowarzyszenia czy fundacji pojawiają się wnioski, które trzeba 
na przykład przedkładać, że się rozliczyło w jakiś sposób publiczne pieniądze i z tych wniosków 
wynika, że się nie rozliczyło w pełni, to znaczy oddawało się część dotacji, no to to nie jest dobra 
historia dla stowarzyszeń przy pozyskiwaniu środków zewnętrznych. Anna Ohirko zapytała,  
co członkowie Komisji uradzili na tej Komisji, czy rozmawiali z organizacjami pozarządowymi. 
Następnie poprosiła Radną Joannę Radziędę, żeby przytoczyła uwagi, które padły na Komisji, 
ponieważ stowarzyszenia nie wiedzą jakie to są uwagi i jakie nastąpiły zmiany. Dodała,  
że w tym roku Radni nie przybyli zbyt licznie na spotkanie, stowarzyszenia nie wiedziały o Komisji, 
nie było informacji. Na wniosek Radnego Grzegorza Słowińskiego zostały zdjęte pieniądze  
na promocję gospodarczą, ale też na całą ofertę spółki LARG, która ma wzmocnienie NGO-sów.  
Wyraziła opinie, że szkoda, bo nawet Radny Grzegorz Słowiński mógłby jakieś korzyści ze szkoleń 
np. o RODO, czy przechowywaniu dokumentów z danymi wrażliwymi uzyskać. Następnie zapytała, 
czy NGO-sy nadal są takie ważne.  
Przewodniczący Zarządu Osiedla Złotniki Michał Przybylski przekazał, że o „ozusowaniu” umów 
cywilnoprawnych, bo nie chodzi tylko o umowy zlecenia, mówi się od 20 lat, a może nawet i dłużej. 
Faktycznie jest to kamień milowy wygenerowany przez poprzedni rząd i być może do tego dojdzie,  
ale zapowiedzi rządowe są odwrotne. Rząd chce, żeby tego nie było, ponieważ po ostatnich 
badaniach sondażowych okazało się, że ok. 85% podmiotów nie chce tego zapisu, ponieważ  
to uderza przede wszystkim w zleceniobiorców.  
Prezeska Stowarzyszenia Lokalni w Gminie Suchy Las Anna Ohirko przekazała, że to wejdzie  
na pewno w przyszłym roku (2025) i to są informacje pewne. Nie wiadomo, czy obejmie na pewno 
organizacje pozarządowe, bo wnioski i postulaty z różnego rodzaju zrzeszeń są takie, żeby ominęło 
to organizacje pozarządowe. To jest naprawdę trudna sytuacja, bo wszyscy wiemy, ile wynoszą 
pełne składki. Jeżeli to się nagle w marcu okaże, to trzeba będzie swoje projekty kończyć  
we wrześniu, bo w tym miesiącu skończą się pieniądze.  



Radna Joanna Radzięda przekazała, że informacja o Komisji nie została opublikowana (błąd ludzki). 
Dodała, że pomimo licznych kontaktów z różnymi stowarzyszeniami, szczególnie sportowymi, żaden 
z przedstawicieli nie zwracał uwagi na problem związany z budżetowaniem składek w perspektywie 
kolejnego roku. Poinformowała, że Radnych nie było na spotkaniu dla NGO-sów dlatego,  
że wcześniej odbywało się spotkanie dotyczące studium z kierownikiem wydziału NPP Agnieszką 
Serafin i Wójtem Gminy, a następnie spotkanie związane z utworzeniem spółdzielni socjalnej  
w partnerstwie z gminą Murowana Goślina. Przekazała również, że nikt się nie zwrócił do Komisji  
z problemem oskładkowania. Przypomniała, że autorem programu jest Wójt Gminy jako Organ, 
zatem to od pracowników merytorycznych urzędu wypadałoby oczekiwać rozwiązania problemów 
zgłoszonych przez organizacje. 
Prezeska Stowarzyszenia Lokalni w Gminie Suchy Las Anna Ohirko przekazała, że na tym 
spotkaniu był przedstawiciel Sucharów, jednocześnie członek Rady Sportu i byli przedstawiciele GKS 
Golęczewo, którzy jednym głosem mówili o tych problemach. Dodała, że rozumie, że być może  
do Radnej Joanny Radziędy jako Przewodniczącej Komisji nie dotarła ta informacja, ale jeszcze rok 
temu byłaby pewna, że pierwsze do kogo by się Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu  
i Spraw Społecznych zwróciła organizując Komisję o pożytku, to właśnie do przedstawicieli  
NGO-sów.  
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że w podejściu 
jej i większości Radnych, w ważności i docenianiu NGO-sów nic się nie zmieniło. Dodała,  
że propozycje zmian, niedoszacowania kwot, dotarły z jednego stowarzyszenia, od Pana Mariusza  
z Sucharów. Poinformował on, że urzędnicy przyjęli tę uwagę i powiedzieli, że ta kwota zostanie 
zwiększona, więc zapewne pracownicy merytoryczni przygotują odpowiednią kwotę do programu, 
do budżetu na rok 2025, żeby Rada Gminy mogła ją uchwalić podczas procedowania budżetu.  
Prezeska Stowarzyszenia Lokalni w Gminie Suchy Las Anna Ohirko poprosiła, żeby Radni  
byli elastyczni w ciągu roku, bo może się okazać, że napisanie czy zaprojektowanie wniosku  
o dofinansowanie, czy to na poziomie gminnym, czy poziomie wyższym, wymaga bardzo 
dokładnych szacunków. Żadne stowarzyszenie nie chce mieć w swojej historii dotacji,  
z których część oddaje. Zaapelowała, żeby poszukać takiego rozwiązania, które w ciągu roku będzie 
umożliwiało, przekazanie dodatkowej puli, żeby stowarzyszenia miały pewność, że jak zaprojektują 
działania, a przyjdzie taka sytuacja, to Rada jest na tyle elastyczna, żeby usiąść do stołu i rozmawiać 
o tym, jak rozwiązać problem, żeby stowarzyszenia mogły te swoje zadania i projekty doprowadzić 
do końca. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy Gminy Suchy Las  
z Organizacjami Pozarządowymi oraz z podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy  
z dnia 24 kwietnia 2003 r.        o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2025. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VI/65/24 została podjęta. 
 

Ad. 13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat za niektóre 
świadczenia przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Suchy Las (05:42:25 *). 



 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych  
Radną Joannę Radziędę.  
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda 
przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia wysokości opłat  
za niektóre świadczenia przedszkoli publicznych prowadzonych przez Gminę Suchy Las. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VI/66/24 została podjęta. 
 

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Zielątkowie (05:43:37 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 
Komunalnych Radnego Kacpra Czaczyka.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radny 
Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Zielątkowie. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  
Za – 13: Joanna Pągowska, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak,  
Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VI/67/24 została podjęta. 
 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia ulic do kategorii dróg gminnych (05:44:48 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącego Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw 
Komunalnych Radnego Kacpra Czaczyka.  
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych Radny 
Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zaliczenia ulic do kategorii dróg gminnych. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych.  



Za – 13: Joanna Pągowska, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann, Radosław Banaszak,  
Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, Leszek Gralak,  
Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VI/68/24 została podjęta. 
 

Ad. 16. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego dla strażaka ratownika OSP oraz kandydata na strażaka ratownika OSP  
z terenu gminy Suchy Las, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, 
szkoleniu lub ćwiczeniu oraz za wykonywanie innych zadań (05:45:52 *). 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poprosiła o opinię w sprawie 
projektu uchwały, Przewodniczącą Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną 
Sylwię Sawińską.  
Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska dodała, że ta kwota się zmieniła  
z 10,00 zł na 15,00 zł 
Radna Joanna Radzięda podziękowała wszystkim Radnym, ponieważ na zeszłej sesji jednogłośnie 
zdjęli projekt uchwały i poprosi o to, żeby został skonsultowany z Gminnym Zarządem OSP  
i tak się stało. Wyraziła swe zadowolenie, że do projektu trafiła kwota wskazana przez zarząd. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 
pieniężnego dla strażaka ratownika OSP oraz kandydata na strażaka ratownika OSP  
z terenu gminy Suchy Las, który uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu 
lub ćwiczeniu oraz za wykonywanie innych zadań. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VI/69/24 została podjęta 
 

Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie powołania spółdzielni socjalnej (05:47:47 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak poinformował,  
że Spółdzielnia Socjalna „Szansa” będzie świadczyła usługi przede wszystkim dla Biedruska.  
Zachęcił Radnych do tego, żeby głosować za wejściem do tej spółdzielni socjalnej. Przekazał 
również prośbę Radnych i mieszkańców, żeby zakres prac realizowany przez tę spółdzielnię socjalną 
był w jakiś sposób konsultowany. Dodał, że odbyły się spotkania i rozmowy z Burmistrz Murowanej 
Gośliny, żeby iść w takim kierunku, żeby były to prace, które nie wymagają dodatkowego sprzętu 
specjalistycznego Opróżnianie koszy, czyszczenie chodników itp. sprzętem specjalistycznym,  
żeby realizował ZGK tak jak do tej pory, natomiast pracownicy spółdzielni socjalnej realizowali 
prace proste: pielęgnacja trawników, pielęgnacja skwerów, klombów, przystanków autobusowych. 



Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska zarządziła głosowanie  
w sprawie podjęcia uchwały w sprawie powołania spółdzielni socjalnej. 

➢ Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.  
W głosowaniu udział wzięło 14 Radnych.  
Za – 14: Joanna Pągowska, Joanna Radzięda, Sylwia Sawińska, Małgorzata Weymann,  
Radosław Banaszak, Andrzej Bartkowiak, Kacper Czaczyk, Jarosław Dudkiewicz, Michał Dziedzic, 
Leszek Gralak, Krzysztof Łączkowski, Robert Rozwadowski, Grzegorz Słowiński, Michał Wojtyna  
Przeciw – 0. 
Wstrzymujących się – 0. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska stwierdziła, że uchwała  
nr VI/70/24 została podjęta. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała podziękowania  
w imieniu Burmistrz Murowanej Gośliny Justyny Radomskiej, która powiedziała, że bardzo jej zależy 
na powołaniu spółdzielni socjalnej. 
 

Ad. 18. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącej Rady Gminy, Przedstawiciela gminy  
w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady, Radnych 
Powiatowych (05:51:46 *). 
 

Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przedstawił Radzie Gminy informację dotyczącą 
oświadczeń majątkowych. Oświadczenia majątkowe w 2024 za rok 2023 złożyli Wójtowi Gminy  
w ustawowym terminie do 30 kwietnia: Zastępca Wójta, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy  
oraz pozostałe osoby zobowiązane do złożenia oświadczenia majątkowego zgodnie z art. 24h ust. 1 
ustawy o samorządzie gminnym tj. kierownicy gminnych jednostek organizacyjnych, członkowie 
organów zarządzających gminnych osób prawnych oraz osoby wydające decyzje administracyjne  
w imieniu Wójta Gminy. Łącznie w tym trybie oświadczenie majątkowe złożyło 20 osób. Ponadto  
w 2024 roku nastąpiły zmiany na stanowiskach: komendanta Straży Gminnej Gminy Suchy Las  
oraz prezesa zarządu Lokalnej Agencji Rozwoju Gospodarczego Gminy Suchy Las Sp. z o.o.  
Osoby, które zaprzestały oraz rozpoczęły pełnić te funkcje zgodnie z art. 24h ust. 5 przywołanej 
ustawy, również były zobowiązane do złożenia oświadczeń majątkowych. W złożonych 
oświadczeniach majątkowych nie stwierdziłem żadnych nieprawidłowości. Oświadczenia 
majątkowe, które wpłynęły do Wójta Gminy Suchy Las zostały przekazane do właściwych urzędów 
skarbowych. Jednocześnie informuję, że dotychczas urzędy skarbowe zgłosiły uwagi do oświadczeń 
majątkowych złożonych przez komendanta Straży Gminnej Gminy Suchy Las oraz prezesa zarządu 
Zakładu Komunikacji Publicznej Sp. z o.o. Pierwszy Urząd Skarbowy w Poznaniu wskazał,  
że komendant Straży Gminnej Gminy Suchy Las nie był zobowiązany do składania oświadczenia 
majątkowego za rok 2023 według stanu na dzień 31 grudnia 2023, ponieważ w tym dniu nie pełnił 
funkcji komendanta Straży Gminnej i odesłał je bez analizy. Urząd Skarbowy Poznań Winogrady  
do dnia 24 października nie przekazał do Urzędu Gminy swojego stanowiska w sprawie analizy 
oświadczeń majątkowych. 
 

► Informacje Wójta Gminy Suchy Las. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las I. Ciok przedstawiła informacje Wójta Gminy z Wydziałów  
i Referatów: 
 

Informacje z Referatu Zamówień Publicznych i Środków Zewnętrznych: 

• modernizacja infrastruktury służącej obronności w Gminie Suchy Las przez przebudowę ulicy 
Czołgowej w miejscowości Złotniki. Zawarto umowę z firmą Kosbud w zakresie nadzoru 
inwestorskiego. Dla tej samej inwestycji trwa badanie i ocena ofert. Złożono sześć ofert, 



• ochrona dziedzictwa naturalnego na terenie aktywnej edukacji i sportu w Suchym Lesie - 
podpisaliśmy umowę z firmą Budomelior Krzysztof Dziechciar na kwotę 446 268,19 zł.,  

• budowa sieci kanalizacji sanitarnej z przyłączami w ulicy Wichrowej w Zielątkowie - jesteśmy  
po otwarciu ofert, trwa ich badanie. Najniższą cenę zaproponowało przedsiębiorstwo Under 87. 
Firmę wezwano do uzupełnienia dokumentów. Termin uzupełnienia mija 4 listopada.  
Jeżeli wszystko będzie w porządku, będziemy mogli podpisać umowę, 

• Chludowo, budowa sieci wodociągowej na odcinku między Biedruszczaną a Chojnicką, w ulicy 
Leśnej. Jesteśmy po weryfikacji ofert i po dzisiejszej sesji, po zwiększeniu budżetu w przyszłym 
roku możemy podpisać umowę, 

• Golęczewo stara remiza, w związku z podjętą przez Państwa decyzją o nie zwiększeniu 
finansowania, musimy unieważnić postępowanie, 

• Rozświetlamy Polskę - po dofinansowaniu z Polskiego Ładu, po wyborze drugiej oferty firmy 
Light On, złożono odwołanie, które z przyczyn formalnych zostało odrzucone przez KIO  
w Warszawie, jednak wykonawcy przysługuje złożenie skargi do sądu w ciągu 14 dni. Czekamy 
więc z podpisaniem umowy z wybranym wykonawcą, 

• dokumentacja projektowa Suchy Las Wschód, etap pierwszy i etap drugi. Dwa postępowania 
trwają w tym samym czasie. Otwarto oferty, wezwano do uzupełnienia dokumentów. Dzisiaj 
minął termin złożenia tych dokumentów przez oferentów, 

• Złotkowo, budowa chodnika w ulicy Lipowej. Dzisiaj nastąpiło otwarcie ofert, 

• Golęczewo, zwiększenie terenów zielonych, Park Sensoryczny. Dzisiaj Państwo zwiększyli 
finansowanie i nastąpi badanie ofert. Takie uzupełnienie do dyskusji na Komisji, a propos  
36 miesięcy, które zostało dopisane do jednej z ofert, gdzie oferent nie wskazał okresu gwarancji. 
W zapytaniu jest informacja, że jeżeli oferent nie wskaże, to standardowo przyjmuje się  
36 miesięcy i tak też Referat Zamówień Publicznych postąpił, 

• Chludowo, parking. Wpłynęło dziewięć ofert, po dzisiejszej decyzji nastąpi ich badanie, 

• Chludowo, budowa kanalizacji od ulicy Czereśniowej w kierunku cmentarza, z odtworzeniem 
nawierzchni - postępowanie jest w przygotowaniu, 

• Suchy Las, projekt przebudowy ulicy Leśnej oraz ścieżki pieszo-rowerowej na pierwszym 
fragmencie. Postępowanie ogłoszono, otwarcie ofert planowane jest na 6 listopada, 

• przedwczoraj odbył się odbiór techniczny skateparku. Zostały posadzone drzewa i można zacząć  
z niego korzystać. Oficjalne otwarcie będzie na wiosnę, 

Informacje z Referatu Ochrony Środowiska: 

• w ostatnich dniach zrealizowano zadanie związane z tablicami informacyjnymi przy pomnikach 
przyrody oraz przy żurawiach. Dofinansowanie zadania pochodziło ze źródeł zewnętrznych. 
Przystępujemy do rozliczania tego projektu.  

 
► Informacje Przewodniczącej Rady Gminy Suchy Las. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przedstawił informacje 
Przewodniczącej Rady Gminy. 

• do Biura Rady wpłynęło pismo skierowane do Rady Gminy Suchy Las przez Wójta Gminy.  
Szanowni Państwo, pismami z dnia 11 października bieżącego roku i 14 października bieżącego 
roku, Sąd Rejonowy Poznań Stare Miasto w Poznaniu wystąpił do Wójta Gminy Suchy Las, 
o wskazanie podmiotów, do których kierowane będą w 2025 roku osoby dorosłe w celu 
wykonania kary ograniczenia wolności i pracy społecznie-użytecznej (zapotrzebowanie zostało 
określone na miejsce dla około tysiąca skazanych) oraz osoby niepełnoletnie wykonujące prace 
społeczne (zapotrzebowane na miejsce dla dwudziestu nieletnich, około dwudziestu godzin  
w przeliczeniu na jednego nieletniego). W odpowiedzi na wyżej wymienione pisma wskazano 



Gminny Ośrodek Sportu w Suchym Lesie dla przyjmowania osób nieletnich oraz Zakład 
Gospodarki Komunalnej Suchy Las, sp. z o.o., Zakład Komunikacji Publicznej Suchy Las, sp. z o.o.  
i Gminny Ośrodek Sportu w Suchym Lesie, do przyjmowania dorosłych skazanych, 

• kolejne pismo dotyczy oświadczeń majątkowych (wcześniej przekazana informacja przez Wójta 
Gminy) - do wglądu w Biurze Rady, 

• uchwała Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 23 października. Wskazuje,  
że uchwała numer V/54 z dnia 26 września 2024 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
Gminy Suchy Las na rok 2024, została podjęta z naruszeniem przepisów prawa wskazanych  
w uzasadnieniu. I w związku z tym wyznacza Radzie Gminy termin do 19 listopada, do usunięcia 
nieprawidłowości w sposób wskazany w uzasadnieniu do uchwały pod rygorem skutków 
określonych w art. 12. ust. 2. ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych. Jednocześnie 
zawiadamia, że sprawa rozpatrzona zostanie 20 listopada o godz. 10.00 w siedzibie Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu - do wglądu w Biurze Rady, 

• pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące uchwały numer V/55/24 z 26 września  
w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las na lata 2024-2050,  
która została podjęta z naruszeniem przepisów prawa wskazanych w uzasadnieniu. Jednocześnie 
uznaje się, że naruszenie ma charakter nieistotny, a dotyczy analizy załącznika numer 2  
do przedmiotowej uchwały, zawierającego wykaz przedsięwzięć (przedsięwzięcia nieprawidłowo 
wykonane są opisane) - do wglądu w Biurze Rady, 

• wniosek mieszkanki Golęczewa. Zwracam się do Rady Gminy Suchy Las z prośbą, o podjęcie 
interwencji w zakresie realizacji inwestycji dotyczącej budowy chodnika w ciągu pieszym 
pomiędzy ulicą Lazurową a ulicą Krętą w Golęczewie wraz z wykonaniem oświetlenia.  
Chodzi o działkę numer 248/8. Jest opis sytuacji, wniosek do przewodniczącej Komisji Budżetu, 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego do wiadomości, 

• e-mail do Radnych Gminy Suchy Las oraz urzędników z Urzędu Gminy Suchy Las. Komunikat 
dotyczący dyskusji podczas V sesji Rady Gminy z dnia 26 września 2024 roku, w sprawie 
uwolnienia uwięzionego królika na terenie Gminy Suchy Las. Komunikat w formacie pdf,  
od mieszkanki osiedla Ostoja w Jelonku, stawiającej się za przyjacielem, królikiem Hubertem  
- do wglądu w Biurze Rady, 

• dokument elektroniczny, dotyczący uchwały numer IV/33/24 z dnia 29 sierpnia 2024 roku, 
w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Suchy Las na rok 2024, która została podjęta  
z naruszeniem przepisów prawa wskazanych w uzasadnieniu. Wyznaczono Radzie Gminy termin 
do dnia 22 października, do usunięcia nieprawidłowości wskazanych w uzasadnieniu  
i zawiadomiono, że sprawa zostanie rozpatrzona 23 października o godzinie 10.00, w siedzibie 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. Jest uzasadnienie, bardzo obszernie opisane - 
do zapoznania się w Biurze Rady, 

• kolejne pismo, które wpłynęło na ręce Pani Przewodniczącej, a dotyczy Poznańskiego Kongresu 
Samorządów Uczniowskich. Pismo skierowane przez Wójta Gminy Grzegorza Wojterę. Przekazuję 
Pani wniosek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, o pomoc finansową w organizacji wydarzenia 
Poznański Kongres Samorządów Uczniowskich, organizowanego w dniach 28-29 października 
bieżącego roku, w budynku Centrum Kongresowo-Dydaktycznego Uniwersytetu Medycznego 
imienia Karola Marcinkowskiego. Wspomniany wniosek nie został ujęty w projekcie budżetu  
na rok 2024. Brak też aktualnie środków finansowych na pokrycie tego wydatku. Z tego względu 
przekazuję go do rozpatrzenia przez Radę Gminy Suchy Las, w celu pokrycia wnioskowanych 
kosztów. Pozwolę sobie to przekazać do Przewodniczącej Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 
Gospodarczego, 

• pismo kierowane również na ręce Przewodniczącej Rady Gminy - zgodnie z art. 92 ustawy z dnia 
20 lipca 2017 roku, prawo wodne, Wójt Gminy informuje, że został dokonany przegląd obszaru  



i granic aglomeracji Chludowo, obszar i granice zostały wyznaczone na podstawie art. 87 ust. 1  
z uwzględnieniem kryterium ich utworzenia, o których mowa w art. 86 ust. 1. oraz zaistniałych 
zmian równoważnej liczbie mieszkańców aglomeracji. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska przekazała informację dotyczącą 
oświadczeń majątkowych Radnych. Wszyscy Radni przekazali oświadczenia majątkowe w terminie. 
Oświadczenia przekazano do Urzędu Skarbowego. Z Urzędu Skarbowego nie otrzymaliśmy jeszcze 
żadnych informacji. 
 

► Informacje Przedstawiciela Gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolskich. 
Przewodnicząca Rady Gminy Suchy Las Radna Joanna Pągowska poinformowała, że Komisja 
Gospodarcza nie obradowała w ostatnim okresie. 
 

► Informacje Przewodniczących Komisji Rady Gminy. 
Przewodnicząca Komisji Budżetu Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna Sylwia Sawińska 
przekazała, że Komisja obradowała dwa razy. 14 października rozmawiano o kredytach, 
pożyczkach, wolnych środkach, obligacjach i wykonaniu inwestycji majątkowych w gminie  
w tym roku, a 21 października Komisja opiniowała projekty uchwał na dzisiejszą sesję. 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna Joanna Radzięda, 
poinformowała, że Komisja spotkała się, żeby zaopiniować roczny program współpracy  
z organizacjami pozarządowymi. Opiniowała także uchwałę dotyczącą przedszkoli publicznych,  
a następnie zajęła się tematami zgłoszonymi przez Rady Rodziców z naszych gminnych szkół - 
dodatkowe godziny dla dyrektorów na zajęcia pozalekcyjne. Jak dotąd nie doszliśmy  
do porozumienia z Referatem Oświaty. W budżecie wydatki na oświatę są gigantyczne i uważam, 
że kwestia tych dodatkowych godzin i prowadzenia zajęć rozwijających, powinna być dla nas 
priorytetem. Wiemy, że takie zajęcia odbywają się o różnych porach, również od godziny 7.00 
rano w jednej ze szkół. Referat Oświaty ma pomysł, żeby zlecić takie zajęcia firmom komercyjnym. 
Mam co do tego spore wątpliwości. Nie sądzę, żeby okazało się to tańszym rozwiązaniem, 
niż opłacenie tych godzin nauczycielom. Zajęcia prowadzone przez firmy komercyjne  
będą prowadzone wtedy, kiedy firmom będzie to odpowiadało, a nie wtedy, kiedy są wolne 
godziny w szkołach. 
Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 
Radny Kacper Czaczyk przekazał, że Komisja Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska  
i Spraw Komunalnych, obradowała 21 października. Opiniowano projekty uchwał na dzisiejszą 
sesję. Dodatkowo wraz z kierownikiem Referatu Komunalnego omawiano kwestię regulaminu 
korzystania z poczekalni na przystankach kolejowych w Złotnikach oraz w Golęczewie,  
a wraz z mieszkańcami ulicy Strażackiej omawiano kwestię uspokojenia ruchu oraz poprawy 
bezpieczeństwa na ulicy Strażackiej. 
Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Radny Krzysztof Łączkowski poinformował,  
że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w minionym okresie nie obradowała. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jarosław Dudkiewicz przekazał, że Komisja Rewizyjna 
w minionym okresie obradowała dwukrotnie 3 i 16 października. Komisja zajmuje się w tej chwili 
kontrolą spółki gminnej ZGK. Na pierwszym posiedzeniu Komisji 3 października odbyło się 
spotkanie z prezesem i księgową spółki. Na drugiej Komisja miała zaplanowane spotkanie  
z Wójtem Gminy. Spotkanie potwierdzane przez sekretariat urzędu oraz Biuro Rady nie odbyło 
się. Posiedzenie Komisji z Wójtem Gminy odbędzie się w innym terminie (zaplanowano termin  
31 października). Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Jarosław Dudkiewicz sprostował 
również informację przekazaną na poprzedniej sesji, na której powiedział, że na prośbę kierownik 



Wydziału Nieruchomości i Planowania Przestrzennego Agnieszki Serafin, Komisja  
nie zorganizowała spotkania z tym wydziałem, dlatego że Komisja zaplanowała kontrolę  
tego wydziału. Podkreślił wyraźnie, że nie było takiego wniosku ze strony Pani Agnieszki Serafin. 
Dodał, że wspomniana kontrola odbędzie się w terminie późniejszym, a być może dopiero  
w przyszłym roku. 
 

Ad. 19. Interpelacje i zapytania Radnych (06:15:53 *). 
  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że interpelacji  
i zapytań w minionym okresie nie było. Poprosił również, żeby kolejne wypowiedzi nie trwały dłużej 
niż trzy minuty. 
 

Ad. 20. Wolne głosy i wnioski (06:16:38 *). 
 

Radna Sylwia Sawińska zapytała, dlaczego Wójt Gminy nie pojawił się na Komisji Rewizyjnej, 
lekceważąc czas, który Komisja poświęciła, żeby się zebrać. Zaproszenie było wysłane  
z odpowiednim wyprzedzeniem, było potwierdzone z kalendarzem spotkań Wójta. Dodała,  
że Komisja spotkała się tylko po to, żeby poczekać pół godziny i się dowiedzieć, że Wójt Gminy  
nie przyjdzie. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że nie potrafi sobie w tej chwili przypomnieć, 
co było powodem jego nieobecności. Dodał, że na pewno był to jakiś istotny powód. 
Poinformował, że po rozmowie z Przewodniczącym Komisji ustalono termin 31 października, 
o godzinie 8.30. Powtórzył, że na pewno był istotny powód jego nieobecności  
i nie było to zamierzone. 
Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel zaprosiła na quest po Golęczewie w dniu 26 października. 
Mieszkańcy i goście będą zachęcani do zwiedzania zabytków Golęczewa. Drugie spotkanie, 
odbędzie się również26 października w Golęczewie. Dzięki stowarzyszeniu Lokalni w Gminie Suchy 
Las odbędzie się zarybianie stawu, na które również zaprasza. Zaprosiła również na 11 listopada, 
na obchody Święta Niepodległości. W zaproszeniu jest informacja, że prosimy o potwierdzenie 
delegacji z kwiatami do 5 listopada, jest to bardzo istotne, ponieważ zgłoszenie delegacji  
po tym terminie, zdezorganizuje całe przedsięwzięcie. I chciałabym też żebyście Następnie 
poprosiła Radnych, by rozważyli, czy zaproszenia od organizatorów mogą dostawać pocztą 
elektroniczną. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że Radni  
są jak najbardziej za tym, żeby zaproszenia przesyłać drogą elektroniczną. Dodał, że w tym dniu 
odbywają się równolegle dwie uroczystości i nie wie, która z nich nosi charakter oficjalnych 
gminnych obchodów.  
Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel przekazała, że taki charakter ma uroczystość  
w Golęczewie. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał,  
że w zaproszeniu na uroczystość w Pałacu w Biedrusku też jest zapis, że jest to uroczystość gminna. 
Sołtys Wsi Golęczewo Katarzyna Kachel przekazała, że uroczystość w Golęczewie była pierwsza. 
Dodała, że 30 razy już była organizowana, w tym roku jest jubileusz. 
Radny Robert Rozwadowski zapytał o maszt zainstalowany na tyłach siedziby dealera Renault,  
przy ulicy Firmowej i uciążliwości z związane z zamontowaniem urządzenia, które ma odstraszać 
ptaki. Drugie pytanie dotyczyło skateparku - czy powstaną tam bariery dźwiękochłonne. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że zgodnie z ustawą Prawo ochrony przyrody 
zaraz po wpłynięciu tych informacji od mieszkańców, do starostwa powiatowego skierowano 
wniosek o rozpoczęcie postępowania. W takich przypadkach starosta nakłada obowiązek 



wykonania audytu akustycznego. Wiemy, jak to wygląda w przepisach, ale odpowiedzi na nasz 
wniosek nie mamy. Jeżeli chodzi o kwestię akustyki, ochrony akustycznej związanej z terenem 
Parku Rekreacyjno-Sportowego przy ulicy Szkółkarskiej Na pewno będziemy wykonywali badania, 
które dopiero wskażą kierunek w dokumentacji, w Programie Funkcjonalno-Użytkowym  
jaki będziemy musieli przyjąć. Odbyło się kilka spotkań, w tej chwili procedujemy umowę.  
Wiemy, że to jest ważna sprawa i jej nie lekceważymy i na pewno doprowadzimy do rozwiązania, 
które będzie satysfakcjonowało i tych, którzy chcą korzystać ze skateparku i tych, którzy mieszkają 
w pobliżu.  
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że w dniu  
22 października odbyło się w Biedrusku zebranie osiedlowe mieszkańców, poświęcone 
bezpieczeństwu i porządkowi publicznemu. Obecni byli komendanci Komisariatu Policji,  
Straży Gminnej, Straży Leśnej oraz leśnicy. Na spotkaniu poruszono dwa tematy: zalew i poczta  
w Biedrusku. Następnie poprosił o informacje dotyczące tych tematów. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera przekazał, że jeżeli chodzi o pocztę, odbyło się spotkanie  
z przedstawicielami Poczty. Problemem jest fakt, że dotychczasowa siedziba poczty nie spełnia 
wszystkich warunków technicznych i budowlanych. Jest to stary budynek, który wymaga stałych 
przeglądów, napraw i konserwacji Nie spełnia on też standardów poczty, które w tej chwili  
są odpowiednio wysokie i poczta będzie musiała poszukać nowej lokalizacji. My chcemy aktywnie 
w tym pomóc. Chcemy brać udział w poszukiwaniu nowej lokalizacji. Poczta wytypowała trzy 
lokalizacje i obecnie prowadzi rozmowy z właścicielami i pośrednikami, którzy reprezentują 
właścicieli tych lokali. Są to lokalizacje w centrum Biedruska. Złożyliśmy deklarację pośredniczenia 
w rozmowach z dotychczasowym wynajmującym, żeby wiedząc jakie jest ryzyko wydłużenia  
się tej procedury po stronie Poczty Polskiej, przedłużyć ewentualnie dotychczasową umowę. 
Złożyliśmy też deklarację, że pomożemy w przypadku, gdyby poczta musiała opuścić 
dotychczasową lokalizację, żeby poczta została w Biedrusku. Wójt Gminy poinformował,  
że podziela opinie i uwagi, które są zawarte we wniosku. Podjęto działania, mające na celu 
stworzenie warunków do szerszego wykorzystania domu osiedlowego stowarzyszeniom  
i mieszkańcom, starając się jednocześnie zadbać o interesy mieszkańców, pomagając w organizacji 
nowej placówki pocztowej, w nowym miejscu. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak przekazał, że do tej pory 
było tak, że utrzymanie pracownika było po stronie Poczty Polskiej, a po naszej stronie  
była dzierżawa pomieszczenia. Rozumiem, że w nowej lokalizacji gmina nie będzie partycypować  
w kosztach dzierżawy pomieszczenia. 
Wójt Gminy Suchy Las Grzegorz Wojtera potwierdził, że takie jest stanowisko gminy. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiedziała na pytanie związane z zalewem. 
ZGK rusza z pracami, o których rozmawialiśmy po zakończeniu okresu lęgowego, czyli pracami 
remontowo-konserwacyjnymi, wycinką drzew i krzewów na terenach wokół stawu. Cały czas 
ustawione są repelenty. Nie mamy niestety odpowiedzi od nadleśnictwa w zakresie podniesienia 
zastawki. Wysłaliśmy monit w tej kwestii do nadleśniczego. Czekamy na informacje. 
Sołtys Wsi Chludowo Marek Piechowiak Zaprosił na Wigilię Święta Niepodległości, w niedzielę  
o godz. 16.30. Uroczystości zaczynamy złożeniem kwiatów o godzinie 16.30, przechodzimy 
uroczystym korowodem do kościoła, gdzie jest msza za Ojczyznę, następnie udajemy się do Starego 
Baru, gdzie jest wspólny koncert (pieśni patriotycznej) orkiestry i Chludowian. 
Radna Małgorzata Weymann podziękowała Radnym za przychylność w sprawie Parku 
Sensorycznego i zapytała Panią Wicewójt, jak ten temat wygląda terminowo. Następnie na prośbę 
mieszkanki, zapytała na jakim etapie jest budowa drogi z infrastrukturą, budowę chodnika w ciągu 
pieszym pomiędzy ulicą Lazurową, a ulicą Krętą wraz z oświetleniem.  



Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiadając na wcześniejsze pytanie przekazała,  
że o ile dobrze pamięta, to ten termin jest na koniec listopada, ale poprosiła o potwierdzenie  
tej informacji w Referacie Komunalnym. Jeśli chodzi o odcinek łączący Lazurową i Krętą, podzielono 
to zadanie na dwa etapy. Ścieżka mineralna jako etap pierwszy i oddzielnie oświetlenie, bo wymaga 
dłuższej procedury. Są przygotowane materiały do postępowania w sprawie wyboru wykonawcy.  
Radna Małgorzata Weymann zapytała, czy oświetlenie będzie w 2025 roku. 
Zastępca Wójta Gminy Suchy Las Ilona Ciok odpowiedziała twierdząco. 
 

Ad. 21. Zamknięcie sesji (06:32:41 *). 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny Radosław Banaszak podziękował 
zgromadzonym i widzom za udział w sesji i zamknął VI sesję Rady Gminy Suchy Las IX kadencji.  

 
 
 

sporządził:  Przewodnicząca Rady 
Robert Nowakowski  Gminy Suchy Las 

 Joanna Pągowska  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 
* znaczniki czasowe odnoszą się do nagrania audio-video. 


